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Het verslag bestaat uit: 

• Beknopte, zakelijk weergave van de vergadering per agendapunt;

• De Vraag & Antwoord (V&A), per mail gedeeld op 17 november 2023 met de ledenraad;

• De besluitenlijst;

• De actielijst.

Datum : 25 november 2023 
Tijdstip : 10.00 – ca 12:00 uur 
Locatie : KNVB Campus te Zeist 

Aanwezig 
Technisch voorzitter : Brigitte van der Burg 
Ledenraad : Theo Beckers, Gerwin van Beusichem, Gery Bisseling, 

Henk Bolhaar, Piet-Jan Boringa, Jan Bosch, Gert-Jan 
Bravenboer, Henk Douwsma, Jill Eekhart, Ludo Goudkuil, 
Henk Hoiting, Adriana Romkema, Wim Kiggen, Frank van 
Mil, Peter Moors, Jos Op t’ Eijnde, Bert Riemeijer, Betty 
Schelle, Caspar Tondeur, Bé Veen, Simone van de Ven, 
Erwin Visser en Evert Woltjes. 

Directeur-bestuurder : Jan Dirk van der Zee 
Directeur operations : Meta Römers 
Bestuurssecretaris : Mark van Berkum 
Raad van toezicht : Albert van Wijk, Tjienta van Pelt, Hassan Bettani en Jos 

Vranken 
Vanuit de arbeidsorganisatie Ron Francis (financieel directeur),  

Gijs de Jong (secretaris-generaal),  
Hans Schelling (operationeel manager) 
Guus Posthumus (hoofd competitie) 

Diverse medewerkers van de KNVB 
Adviserende leden : Reglementscommissie – Ben Moolhuijsen en Folkert van 

Gansewinkel 

Overige belangstellenden w.o. namens CO4D Paul Kools
Afwezig 
Ledenraad : Stuart Dekker (gemachtigde Simone van de Ven) 

Bart Kuipers (gemachtigde Gery Bisseling) 
Koert Hetterscheidt (gemachtigde Erwin Visser) 
Ruben van der Hoeven (gemachtigde Betty Schelle) 
Ingrid Kloosterman (gemachtigde Evert Woltjes) 
Martijn Min (geen machtiging afgegeven) 
Rick Palm (geen machtiging afgegeven) 
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1. OPENING

Brigitte van der Burg opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. Een bijzonder welkom 

aan ledenraadslid Henk Douwsma, die onlangs is benoemd als ledenraadslid in kieskring 1. Dit is zijn 

eerst formele vergadering als ledenraadslid.  

Voor wat betreft de voorbereidingen op deze najaarsvergadering: het afgesproken proces is gevolgd. 

Dit houdt in dat de agenda drie weken voorafgaand aan de vergadering is verzonden. Op 13 

november heeft in Zeist een bijeenkomst plaatsgevonden over de jaarrekening en de agenda. Naar 

aanleiding van de agenda zijn schriftelijk vragen gesteld door de ledenraadsleden en die zijn 

beantwoord in de V&A (Vraag & Antwoord). De V&A is samen met de aanvullende stukken een week 

voorafgaand aan de vergadering verzonden. De V&A wordt ook toegevoegd aan het verslag.  

Met het oog op verslaglegging wordt het geluid van de vergadering opgenomen. Voor promotionele 

doeleinden worden er tevens foto’s genomen. Hiertegen worden desgevraagd geen bezwaren geuit. 

2. MEDEDELINGEN EN INGEKOMEN STUKKEN

2.1 Berichten van verhindering  

Berichten van verhindering worden gemeld door bestuurssecretaris Mark van Berkum (verwerkt in 

overzicht aan-/afwezigen, pag 1). Door verstrekte machtigingen zijn in totaal 28 stemmen 

vertegenwoordigd ter vergadering.  

Lid van de raad van toezicht, Janneke Brink, is met kennisgeving afwezig. Dit geldt ook voor 

bondsvoorzitter Just Spee.   

2.2 Overzicht Corporate Affairs 

Henk Bolhaar geeft de complimenten voor het goede werk dat wordt verricht vanuit de KNVB om de 

belangen van de voetbalsport én de KNVB te behartigen. De spreker constateert dat de wekelijkse 

nieuwsbrief vanuit Corporate Affairs niet wordt aangeboden aan clubs en leden. Hij geeft ter 

overweging de mogelijkheid te bieden dat leden zich hierop kunnen abonneren. 

Jan Dirk van der Zee bedankt Henk Bolhaar voor de suggestie en geeft aan dat hij hier naar zal laten 

kijken.  

Er zijn geen verdere vragen en de vergadering neemt kennis van het overzicht vanuit Corporate 

Affairs, de schriftelijk gestelde vragen in de V&A dienaangaande en de antwoorden.  

2.3 Tussentijdse ledenraadsverkiezingen kieskring 1 en 2  

Voorafgaand aan de vergadering zijn er geen schriftelijke vragen ingediend over dit agendapunt. Ter 

vergadering worden er ook geen vragen gesteld. De vergadering heeft kennisgenomen van de 
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mededeling. 

2.4 Opvolging bondsvoorzitter KNVB  

De ledenraadsleden hebben voorafgaand aan de vergadering op SharePoint kennis kunnen nemen 

van de samenstelling van de selectiecommissie met betrekking tot de zoektocht naar een nieuwe 

bondsvoorzitter. Henk Bolhaar geeft ter vergadering aan het zeer opmerkelijk te vinden dat er vanuit 

het betaald voetbal geen leden van de bondsvergadering zijn voorgesteld, maar is geopteerd voor de 

directeuren van respectievelijk de ECV en de CED. De spreker vraagt hier nog eens aandacht voor 

en vraagt specifiek of de samenstelling van de commissie eventueel nog veranderd kan worden. 

Spreker benoemt dit punt omdat hij hier een risico ziet dat clubs uit het betaald voetbal zitting 

hebbend in de bondsvergadering uiteindelijk de vrijheid voelen om met een kandidaat te komen naast 

de kandidaat die wordt voorgedragen door de selectiecommissie en door het bondsbestuur aan de 

bondsvergadering zal worden voorgelegd.  Referte wordt in dit verband gemaakt aan de situatie bij de 

(eerste) benoeming van Just Spee.  

Jan Dirk van der Zee geeft in reactie aan dat over de afvaardiging expliciet is gesproken. Spreker 

zegt toe de opmerking van Henk Bolhaar over te zullen brengen, maar verwachting is niet dat 

aanpassing aan de orde zal zijn. Overigens geldt dat de directeuren wél uitdrukkelijk op voorspraak 

van de BVO’s in de commissie zijn gekomen. Op het punt van draagvlak is daarmee wel het gevoel 

dat de genoemde personen daarop kunnen rekenen. Henk Bolhaar kan uiteraard in de 

bondsvergadering de opmerking ook nog maken. Henk Bolhaar reageert dienaangaande dat hij dit 

ook zal doen. Daarvoor krijgt hij steun uit de vergadering.  

Er worden geen verdere vragen gesteld en de vergadering neemt inclusief het gevoerde gesprek 

kennis van de mededeling. 

2.5 Ontwikkeling onafhankelijk integriteitscentrum voor sport 

Brigitte van der Burg geeft aan dat hierover van tevoren schriftelijk een vraag is gesteld. Deze is 

beantwoord in de V&A.  

De vergadering neemt kennis van de mededeling, de schriftelijke vraag en beantwoording in de V&A. 

2.6 Wijziging term zaalvoetbal in futsal     
Brigitte van der Burg geeft aan dit agendapunt tevens is toegelicht tijdens de bijeenkomst met de 

ledenraad op 13 november jl. 

Ter vergadering worden er geen vragen gesteld en de vergadering neemt kennis van de mededeling. 

2.7 Uitslag Tweede Kamerverkiezingen (aanvullende mededeling ter vergadering) 
Jan Dirk van der Zee geeft aan dat er in het overzicht vanuit Corporate Affairs is gesproken over de 

Tweede Kamer- verkiezingen. Er is ondertussen een uitslag. Die uitslag wijkt af van de peilingen. Het 

is nog afwachten welke consequenties deze uitslag gaat hebben. Wel kan er gezegd worden dat er 

voorafgaand aan de verkiezingen goede relaties zijn opgebouwd met mogelijk nieuwe kandidaat- 

Tweede Kamerleden. Zo is er een verkiezingsdebat georganiseerd. In de nieuwsbrief van 24 

november jl. is een oproep gedaan aan de politiek om aan de slag te gaan, om constructief met 
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elkaar samen te werken want de sport heeft duidelijkheid nodig. Een en ander vooral ook in het licht 

van wat we in Nederland ‘de stille pandemie’ kunnen noemen: de grote bewegingsarmoede in 

nagenoeg elke leeftijdsgroep, maar zeker onder de jeugd. Bij het bestrijden hiervan is de overheid 

met effectief beleid cruciaal.   

Er zijn geen vragen ter vergadering. De vergadering heeft kennisgenomen van de aanvullende 

mededeling.    

2.8 Amsterdamse Voetbalagenda (aanvullende mededeling ter vergadering) 

Jan Dirk van der Zee geeft aan dat op 5 november de Amsterdamse Voetbalagenda is ondertekend. 

Op de website van de KNVB is hierover een nieuwsartikel geplaatst. De spreker spreekt de ambitie 

uit om een dergelijke voetbalagenda met meer grote steden op te stellen.  

Er zijn geen vragen ter vergadering. De vergadering heeft kennisgenomen van de aanvullende 

mededeling.    

2.9 Samenstelling delegatie vanuit de ledenraad (aanvullende mededeling ter vergadering) 

Mark van Berkum geeft aan dat er vanuit de ledenraad drie leden zijn die periodiek overleg hebben 

met de raad van toezicht. Die delegatie werkt met een rooster van aftreden. De huidige samenstelling 

bestaat uit Jill Eekhart, Adriana Romkema en Henk Bolhaar. Henk Bolhaar heeft aan het einde van dit 

kalenderjaar 3 jaar in de delegatie gezeten en treedt daarom terug. Eerder in het jaar is al met elkaar 

afgesproken dat Caspar Tondeur de plek van Henk Bolhaar zal overnemen per 1 januari 2024. 

Spreker memoreert ter vergadering deze afspraak.  

Er zijn geen vragen ter vergadering. De vergadering heeft kennisgenomen van de aanvullende 

mededeling.    

3. VERSLAG LEDENRAAD 24 JUNI 2023

Er zijn vooraf schriftelijk vragen gesteld. Deze zijn beantwoord in de V&A. De vragen hadden 

betrekking op de actielijst.  

Henk Bolhaar haalt aan dat enkele punten al bijzonder lang op de actielijst staan. De spreker 

benoemt  voorbeelden zoals de visie op differentiatie contributie voor verenigingsvrijwilligers en hoe 

om te gaan met het bondslidmaatschap. Spreker wil er aandacht voor vragen dat punten als deze 

sneller worden afgewikkeld en/of knopen worden doorgehakt. Eventueel moet aangegeven worden 

dat zaken (toch) niet (kunnen) worden gerealiseerd. Nu blijft het te lang liggen. Dat is niet goed en de 

spreker vraagt hier bewust aandacht. 

Jan Dirk van der Zee geeft aan dat op genoemde onderwerpen wel voortgang en ontwikkeling zit. 

Daarvan is ook melding gemaakt, maar hij erkent evenwel het gemaakte punt dat uiteindelijk deze 

punten te lang op de actielijst staan. 
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Ter vergadering worden er verder geen vragen gesteld. De vergadering stelt het verslag, inclusief de 

actielijst en besluitenlijst, van de voorjaarsvergadering van 24 juni 2023 ongewijzigd vast.  

4. TERUGBLIK EERSTE SEIZOENSHELFT 2023/’24

Zoals inmiddels gebruikelijk blikt directeur-bestuurder Jan Dirk van der Zee terug op de eerste 

seizoenshelft. Dit doet hij aan de hand van een aantal onderwerpen. De terugblik staat los van de 

formele terugkoppeling die tijdens de bondsvergadering wordt gegeven op de voortgang van het 

KNVB Strategisch Plan.  

Zakelijk en samengevat weergegeven: 

• WK 2023
o Het WK in Nieuw-Zeeland en Australië was in meerdere opzichten een goed toernooi:

▪ De Oranjevrouwen hebben weer kleur op de wangen gekregen.
▪ De doelstelling is behaald: we horen bij de beste acht van de wereld.

o Inmiddels heeft het Nederlands Elftal de koppositie in de poulefase van de Nations
League verstevigd en maken we kans op een ticket voor de Olympische Spelen in
2024.

• BID WK 2027
o Samen met België en Duitsland hebben we ons bij de FIFA kandidaat gesteld voor

het organiseren van de FIFA Women’s World Cup 2027. Op het FIFA Congres in mei
2024 wordt bepaald waar het evenement plaats gaat vinden.

• Nationale jeugdteams
o De nationale jeugdteams doen het goed. Jong Oranje (M), O19 (V) en O17 (V) zijn

goed begonnen aan hun WK-kwalificatie.

De spreker vervolgt de terugblik met de focus op het amateurvoetbal. 

• Ledenaantal
o Per oktober 2023 is het ledenaantal met 3% gestegen. Voor het aantal actieve leden

zien we groene cijfers, alleen zijn de meiden in de pupillencategorie wederom
gedaald.

o In de categorie junioren zien we, na jaren van daling, een kleine groei. Neemt niet
weg dat er over de lange termijn significant minder junioren actief zijn.

o De categorie senioren groeit, maar de groei vlakt iets af.
o Extra aandacht blijft nodig voor doelgroepen pupillen/ junioren, vooral meiden. Ook

het aantal actieve leden in de zaal blijft dalen. We doen nog onderzoek onder de
instroom van meiden. Naar aanleiding van dat onderzoek kijken we welke acties
nodig zijn om het aanbod in die categorie te versterken.

Bovenstaande bevestigt dat het belangrijk is om voortdurend aandacht te houden voor laten 

aansluiten van het aanbod bij de behoeften van de voetballers. Dat doen we, ook vanuit de 

startegische agenda, op meerdere manieren.  
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• Voetbalaanbod pupillen
o Na de wijziging wedstrijdvormen voor pupillen en invoering van fasenvoetbal in het

seizoen 2020/’21 ziet het voetbalaanbod van de KNVB voor alle pupillen er anders
uit.

o In de 1e fase van dit seizoen werden de volgende resultaten bereikt:
▪ stijging wedstrijden met minimaal onderling verschil met 67% (van het totaal

aantal wedstrijden bij de pupillen).
▪ daling wedstrijden met groot onderling verschil naar zo’n 13%.
▪ daling van aantal teams dat alle wedstrijden met te groot onderling verschil

heeft gespeeld (door snellere herindeling in fase 1).
▪ meer teams dan in voorgaande seizoenen die in fase 1 opnieuw zijn

ingedeeld.
▪ Het ultieme doel blijft om het aantal wedstrijden dat eindigt met meer dan 10

doelpunten verschil naar 0 te krijgen.

• Promotie-/ degradatieregeling jeugd
o In de huidige promotie-/degradatieregeling bepaalt de prestatie van een team van dit

seizoen het niveau waarop een team volgend seizoen moet uitkomen. Dat is al sinds
jaar-en-dag de situatie. Dit is bij jeugd onwenselijk omdat er tussen lichtingen een
(groot) niveauverschil kan bestaan (het zgn ‘lichtingenprobleem’).

o Vorig seizoen is een pilot uitgevoerd bij de JO13/JO14 categorie A (hoofdklasse en
jeugddivisies). Binnen de pilot is het speelniveau van de JO14 van dit seizoen
bepaald aan de hand van het eindresultaat van de JO13 van vorig seizoen. Uit de
resultaten blijkt dat de pilot goed werkt en meer spelers op het juiste niveau spelen.
Daarom zullen we in het seizoen 2024/’25 deze lijn doortrekken. Vanaf komende
zomer gaan de JO13 tot en met JO16 categorie A hun eigen bereikte speelniveau
meenemen naar een volgend seizoen. Hiermee pakken we het lichtingenprobleem.

o Medio december van dit seizoen publiceren we de promotie-/ degradatieregeling voor
het voorjaar 2023/’24. De eindstanden van de voorjaarscompetities, samen met de
teaminschrijvingen en eventuele terugtrekkingen leiden in de zomer van 2024 tot de
uitvoering van de (vernieuwde) regeling. Dit thema zal komend voorjaar veel
aandacht krijgen. We houden iedereen op hoogte via infographics, informatiefilmpjes
e.d. om deze toch grote verandering in goede banen te leiden.

• Wedstrijdvormen (categorie A)
o In het verlengde van de onderzoeken in 2022 naar de optimale wedstrijdvorm voor

Jongens O13/O14 zijn in het vorig seizoen voor O13 testwedstrijden gespeeld bij
amateurverenigingen, betaald voetbalorganisaties en Jeugdplan Nederland. Deze
testwedstrijden zijn afgelopen najaar uitgebreid en nu is ook O14 betrokken. Deze
wedstrijden moeten meer inzicht geven in de verschillen tussen de wedstrijdvormen
op de ontwikkeling en de beleving van spelers.

• Future rules (categorie B)
o Onder de noemer ‘Future rules’ wordt ook gekeken naar (de effecten van)

aanpassing van spelregels. Na de eerste positieve resultaten uit de pilot bij JO13 (die
vorig seizoen is gestart) is de pilot dit seizoen uitgebreid. Vanaf dit seizoen worden in
alle districten in de leeftijdscategorie O13 in de categorie B de vernieuwde spelregels
gehanteerd. Daarnaast gaan O14 teams uitkomend in de categorie B in district Noord
en West 1 spelen met de vernieuwde spelregels. Op basis van de uitkomsten van het
onderzoek bij de wedstrijdvormen en de pilot vernieuwde spelregels in seizoen
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2023/’24 wordt vervolg bepaald richting het seizoen 2024/’25. 

• Passend voetbal
o Voor iedereen moet plek zijn in het voetbal. Dit jaar is de totale opbrengst van de

Zwaluwen Jeugd Actie € 467.716,00.Hiermee worden weer veel clubs en projecten
gesteund.

o Joey Mense: 137-voudig international van het Nederlands CP-team, heeft
voorafgaand aan de interland Nederland-Ierland de onderscheiding van het
bondsridderschap ontvangen. Ruim zestien jaar was Mense verbonden aan het
Nederlands CP-team.

• Brede aanpak voetbalpiramide
o De introductie van de gemengde competities onder de noemer “brede aanpak” in de

mannen standaard competities loopt op dit moment prima. Voorafgaand aan het
seizoen zijn met de clubs bijeenkomsten gehouden waarin afspraken zijn gemaakt
over speeldag en aanvangsuur. Deze afspraken worden door de verenigingen goed
gerespecteerd. In het seizoen 2024/’25 zal de brede aanpak worden geëvalueerd. In
het voorjaar van 2024 zullen we in de ledenraad de kaders bespreken van deze
evaluatie.

• 7x7 voetbal
o Verder neemt de belangstelling voor het 7x7 voetbal nog steeds toe. Met name de

toernooivorm op vrijdagavond (mannen en vrouwen) is populair. Het 7x7 is een
belangrijk vangnet voor teams en leden die anders gestopt zouden zijn.

• Vrouwenvoetbalpiramide
o We werken toe naar een verbeterde, toekomstbestendige voetbalpiramide en

bekercompetitie van de vrouwen. De competitiestructuur zoals we die nu kennen, is
sinds de invoering in 2010 niet meer gewijzigd. In het kader van de strategische pijler
“meer voetballers”, de groei van het vrouwenvoetbal, en de knelpunten die ieder
seizoen worden ervaren, is het van belang om te onderzoeken in hoeverre de gehele
voetbalpiramide nog voldoet en op welke wijze de structuur van de reguliere
competitie en de opzet van de beker kunnen worden verbeterd.

• Futsal
o Om het futsal naar een hoger plan te tillen is het noodzakelijk om de eredivisie futsal

verder te professionaliseren. Daarbij dienen ook BVO’s een positie te krijgen. Aan het
toekomstplan futsal wordt op dit moment hard gewerkt.

o De bekerfinale futsal kent vanaf dit seizoen een nieuwe opzet: de Final Four
Experience. De halve finales en de finales voor zowel de mannen als de vrouwen
worden in één weekend gespeeld. Van vrijdag 29 maart 2024 tot en met maandag 1
april 2024 vindt de eerste editie van de Final Four Experience plaats.

• FC Straat
o We staan op het punt om een overeenkomst met FC Straat te ondertekenen. FC

Straat is een organisatie onder leiding van Touzani die een succesvol product heeft
ontwikkeld om meer kinderen op straat en in de zaal te laten bewegen. Dit sluit
naadloos aan bij de doelen van ons strategisch plan en in het bijzonder van het plan
futsal.
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• Merkstrategie
o Voor het merk Oranje is al een hele duidelijke positionering en strategie ontwikkeld.

De doorvertaling daarvan zien we voorbijkomen in al onze campagnes en content
rondom wedstrijden van Oranje en de Oranje-kanalen. Een dergelijke strategie voor
het merk Amateurvoetbal is er lange tijd niet geweest. De afgelopen maanden
hebben we die ontwikkeld en inmiddels zijn we dit aan het uitrollen. Nieuwe
rubrieken, verhalen, campagnes, activaties – over vriendschappen, liefde voor het
voetbal de verbindende kracht. Tijdens de werkconferentie in het voorjaar zullen we
hierbij uitgebreid stilstaan. Dan komen de merkstrategie, contentstrategie,
contentlijnen én een overzicht van onze campagnes in het amateurvoetbal aan bod.

Met geen verdere opmerking of vraag wordt er kennis genomen van de terugblik. 

5. VERANTWOORDING SEIZOEN 2022/’23

5.1 Verslag bestuur amateurvoetbal seizoen 2022/’23 
De technisch voorzitter geeft aan dat er vragen zijn beantwoord in de V&A. Ter vergadering zijn er 

geen vragen of opmerkingen.  

De vergadering neemt kennis van het verslag van het bestuur amateurvoetbal over het seizoen 

2022/’23.  

5.2 Verslag raad van toezicht amateurvoetbal seizoen 2022/’23  
Er zijn vragen beantwoord in de V&A. Ter vergadering zijn er geen vragen of opmerkingen. 

De vergadering neemt kennis van het verslag van de raad van toezicht amateurvoetbal over het 

seizoen 2022/’23.  

6. FINANCIËN

6.1 Jaarrekening amateurvoetbal 2022/’23 
Meta Römers geeft nog een korte inleidende toelichting op de jaarrekening amateurvoetbal over het 

seizoen 2022/’23. Een jaarrekening met een positief resultaat van € 749.000. Spreker memoreert een 

paar zaken die opvallen ten opzichte van de begroting.  

Ten eerste, ten tijde van het opstellen van de begroting zaten we nog in het staartje van corona. 

Gelukkig hebben zijn we niet meer geconfronteerd met beperkingen. Daarmee was nog wel rekening 

gehouden in de begroting. Dat had een positief effect op het resultaat. Ten tweede, er was wederom 

dit jaar een ledenstijging. De afgelopen jaren zagen we dit al voorzichtig ontstaan, die lijn lijkt zich 

door te zetten. We gingen in de begroting uit van een ledenstijging van 1%, dat werd 1,7%. Ten 

derde: het cyberincident dat heeft plaatsgevonden in het weekend van 31 maart. Dit wordt benoemd 

in de jaarrekening. Het grote geluk hierbij is dat het voetbal niet is geraakt. Maar het heeft veel van de 

organisatie gevraagd, er moesten snel besluiten worden genomen. Een aantal voorgenomen 
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technische maatregelen die we in de toekomst in het perspectief hadden, zijn naar voren getrokken. 

In de jaarrekening zie je daarom dus ook vervangingsinvesteringen staan.  

Meta Römers vervolgt met het proces dat is doorlopen bij de totstandkoming van de jaarrekening en 

geeft aan dat het amateurvoetbal financieel ‘in control’ is en een gezonde positie kent. Ze gaat daarbij 

in op het positieve resultaat van € 749.000. Zoals toegelicht aan de ledenraad tijdens de themasessie 

op 13 november valt dit resultaat in twee delen uiteen: enerzijds € 350.000 die we vanuit de UEFA 

hebben ontvangen voor het organiseren van het EK Futsal 2022. Die is gelabeld en moet ook weer 

bestemd worden aan futsal. Daar kan dus geen andere bestemming aan gegeven worden.  

De € 400.000 kan bestemd worden omdat er geen aanzuivering van het weerstandsvermogen nodig 

is. Geconstateerd is daarvan namelijk dat dit op orde is. Het voorstel is, zoals op 13 november ook al 

besproken, deze 400K te bestemmen voor sportiviteit en respect. Dit sluit aan bij de eerdere 

oproepen vanuit de ledenraad zelf en er is toegezegd de kaders voor bestemming met de ledenraad 

af te spreken.  

Namens de raad van toezicht amateurvoetbal en de auditcommissie neemt Hassan Bettani het 

woord. De auditcommissie heeft het afgelopen jaar twee keer vergaderd. Dit wordt samen gedaan 

met betaald voetbal. Daarbij worden constructieve, maar ook kritische vragen gesteld aan de directie 

over de financiële gang van zaken en de strategische doelstellingen. We mogen trots zijn op waar de 

KNVB als organisatie staat. Spreker geeft aan dat het amateurvoetbal er - zeker ook na een periode 

van corona waarin in een veiligheidsmodus hebben gezeten - goed voor staat. Er is een solide eigen 

vermogenspositie, liquiditeit is op orde en er is veel aandacht om waar het om gaat: het voetbal.  

Als raad van toezicht is er niet alleen gekeken naar de cijfers, maar ook naar belangrijke aspecten als 

de interne beheersing. Indien nodig is de auditcommissie ook specifiek betrokken. De cyberinbraak is 

daar een voorbeeld van. Spreker sluit af met de opmerking dat de accountant bij de laatste 

vergadering van de auditcommissie was en dat die een goedkeurende verklaring heeft gegeven bij de 

jaarrekening.  

Henk Hoiting reageert door aan te geven dat hij een jaar geleden tijdens de najaarsvergadering heeft 

gevraagd om het aantal leden van de KNVB te specificeren in spelende en niet-spelende leden. Dat 

is toegezegd. Daarnaast heeft hij destijds ook gevraagd om in het jaarverslag of in de jaarrekening 

standaard de ontwikkeling van het scheidsrechterskorps te betrekken. Ook dat was toegezegd. Beide 

aspecten zijn desondanks niet opgenomen in de jaarrekening of het jaarverslag. Spreker vindt dit 

slordig. Hij pleit ervoor om hier in de toekomst zorgvuldiger mee om te gaan.  

Meta Römers reageert door aan te geven dat dit punt ook in de V&A is ingediend. Daar is antwoord 

op gekomen dat daar inderdaad een toezegging op is gedaan en dat het door een omissie niet is 

opgenomen. De informatie is alsnog in de V&A gezet zodat de informatie beschikbaar is en er zal op 

toegezien worden dat e.e.a. volgend jaar zal worden opgenomen. Ter aanvulling geeft ze aan dat er 

ook een gespecificeerd overzicht van de ledenontwikkeling met de ledenraad gedeeld zal worden.  

Jan Bosch geeft aan dat hij in de V&A een vraag heeft gesteld over de kosten van het 

vertegenwoordigend voetbal. Daarin is een kostenstijging te zien van 7,5 miljoen euro naar 11 miljoen 

euro. In het verleden is eens een overzicht verstrekt van  kosten en inkomsten van het 

vertegenwoordigend voetbal. Hij ziet graag een geactualiseerd overzicht. 

Meta Römers geeft aan dat er een overzicht van het vertegenwoordigend voetbal, in de volle breedte, 

geactualiseerd en gedeeld zal worden met de ledenraad.  
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Spreker memoreert voorts dat hij voorstander is van gelijke beloning voor mannen en vrouwen en 

refereert aan zijn vraag in de themasessie hoe het zit met het personeel op dit gebied. Spreker ziet de 

informatie hierover graag nog een keer tegemoet. 

Henk Bolhaar heeft een opmerking over de communicatie van het resultaat. Op dit moment wordt 

naar ‘buiten’ een geconsolideerde rekening gecommuniceerd: het resultaat van het betaald voetbal 

en amateurvoetbal samen. Spreker geeft aan dat dit een verkeerd beeld bij de overheden en partners 

bij de gemeente geeft. Hij vraagt om vanwege die beeldvorming naar buiten te kijken naar een andere 

presentatie.  

Meta Römers is het eens met Henk Bolhaar dat dit effect heeft op het imago en geeft aan dat er 

gekeken zal worden naar hoe dit beter gecommuniceerd kan worden.  

Zonder verdere vragen of opmerkingen neemt de vergadering kennis van het accountantsverslag, 

stelt ze de jaarrekening amateurvoetbal over het seizoen 2022/’23 vast en stemt ze in met het 

voorstel voor bestemming van het positief resultaat.  

6.2 Verlenen van kwijting bestuur amateurvoetbal 
De vergadering verleent kwijting aan het bestuur amateurvoetbal. 

6.3 Verlenen van kwijting raad van toezicht amateurvoetbal 
De vergadering verleent kwijting aan de raad van toezicht amateurvoetbal. 

7. KNVB STRATEGISCH PLAN 2022 – 2026

Jan Dirk van der Zee geeft een korte toelichting. Spreker geeft aan dat, zoals besproken en 

aangekondigd, de presentatie van het KNVB Strategisch Plan 2022 – 2026 wat gewijzigd is. Dit 

omdat sportiviteit, respect en veiligheid op de velden van dusdanig belang is dat het nadrukkelijker 

naar voren moet komen in het strategisch plan. Vandaar dat de benaming ‘gastvrij en veilig voetbal’ in 

de plaats is gekomen van ‘meer fans en supporters’. Daarbij zijn ook accenten gezet. Enkele van de 

doelen die onder de pijler stonden zijn verplaatst naar de pijler ‘een groot toernooi winnen’. 

Inhoudelijk zijn de doelen niet gewijzigd.  

De ambitie op lange termijn onder de pijler ‘gastvrij en veilig voetbal’ is: “Ons voetbal is gastvrij en 

veilig voor iedereen. Stadions en sportparken zijn prettige plekken om naar toe te gaan voor uit- en 

thuissupporters.” Daarmee heeft het betrekking op zowel het amateurvoetbal als het betaald voetbal. 

Zo is er vanuit de begroting van het amateurvoetbal geld gereserveerd voor de impuls sportiviteit en 

respect en hebben we net de bestemmingsreserve vastgesteld. We zijn ermee bezig om de 

scheidsrechters te helpen, zich in ieder geval veilig te voelen, risico aanpak verenigingen nog eens 

nader te bekijken én strenger op toe te zien, en het vuurwerk in het amateurvoetbal met elkaar uit te 

bannen. We vergeten ook niet de meer ‘culturele’ elementen. Denk hierbij aan het gedrag en de 

houding op de velden. Dat heeft een lange adem nodig.  

Spreker geeft verder aan dat het in eerste instantie een wijziging was in de presentatievorm, maar dat 

het op het verzoek van de ledenraad goed is om op dit punt ook echt als ledenraad te bestempelen 

met een besluit.  

Brigitte van der Burg stelt vast dat er geen verdere vragen zijn ter vergadering, waarna de gewijzigde 

presentatie onder het strategisch doel gastvrij en veilig voetbal vastgesteld wordt.  
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8. AGENDA BONDSVERGADERING (WAARVAN IN IEDER GEVAL HIER TE

BEHANDELEN)

Brigitte van der Burg geeft aan dat de bondsvergadering en de najaarsvergadering van de ledenraad 

dit keer door de internationale wedstrijdkalender verder uit elkaar liggen dan normaal. In de agenda 

van de ledenraad worden altijd de agendapunten van de bondsvergadering besproken die ook het 

amateurvoetbal aangaan.  

Er worden ter vergadering geen vragen gesteld. 

8.1 Verslag bondsvergadering d.d. 27 juni 2023 
De vergadering neemt kennis van dit agendapunt.  

8.2 KNVB Strategisch Plan 2022 – 2026: voortgang 
De vergadering neemt kennis van dit agendapunt.   

8.3 KNVB Jaarverslag 2022/’23 
De vergadering neemt kennis van dit agendapunt.  

8.4 Financiën  
De vergadering neemt kennis van dit agendapunt.  

8.5 Verslag bondsbestuur tweede seizoenshelft 2022/’23 
De vergadering neemt kennis van dit agendapunt.   

8.6 Verslag onderzoekscommissie integriteit seizoen 2022/’23 
De vergadering neemt kennis van dit agendapunt.   

8.7 ‘BNG’- BID Women’s World Championship 2027 
De vergadering neemt kennis van dit agendapunt.   

8.8 Reglementaire aangelegenheden 
De vergadering neemt kennis van dit agendapunt.  

8.9 (Her)benoeming commissieleden 
De vergadering neemt kennis van dit agendapunt.  

8.10 (Her)benoeming bondsvoorzitter en leden bondsbestuur 
De vergadering neemt kennis van dit agendapunt.   
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9. REGLEMENTAIRE AANGELEGENHEDEN

9.1 AV – RAV: Aanvang en beëindiging van het lidmaatschap van de raad van toezicht 
De vergadering stemt in met de voorgestelde wijziging.  

9.2 RWAV – Screening Reglement Wedstrijden Amateurvoetbal 
De vergadering stemt in met de voorgestelde wijziging.  

9.3 RWAV – Wedstrijdformulier niet ontvangen 
Naar aanleiding van de V&A is er een wijziging opgenomen in de agenda die op 17 november 2023 is 

gedeeld met de ledenraad. Dit betreft een tekstuele wijziging onder artikel 25 lid 1 onder b, namelijk 

‘benodigde’ in plaats van ‘beschikbare’.  

Henk Bolhaar gaat in de vergadering in op de vraag die hij eerder in de V&A had gesteld. Spreker 

vindt de beoogde invoeringsdatum van 1 januari krap. Spreker pleit voor 1 maart. Mocht er ter 

vergadering een datum bepaald worden, moet dat volgens de spreker ook in het besluit vermeld 

worden. Daarnaast vraagt hij om een goed communicatietraject.  

Guus Posthumus, hoofd competitie, reageert door aan te geven dat 1 januari weliswaar kort na nu lijkt 

maar wel de passende invoeringsdatum is. Redenen zijn opgenomen in de V&A. Ter vergadering 

voegt hij daaraan toe dat een aantal wedstrijden al in februari worden gespeeld. Daarop sluit de 

datum van 1 januari ook aan. Spreker ondersteunt de noodzaak van goede communicatie.  

Met inachtneming van de toezegging dat er een goed communicatietraject moet zijn en dat de 

invoeringsdatum van 1 januari 2024 wordt opgenomen in het besluit, wordt er ingestemd met de 

voorgestelde wijziging.  

9.4 RTAV – Screening Reglement Tuchtrechtspraak Amateurvoetbal 
De vergadering stemt in met de voorgestelde wijziging.  

10. (HER)BENOEMINGEN

10.1 Raad van toezicht amateurvoetbal 
Voorgesteld wordt Jos Vranken te herbenoemen in de eigen functie als lid van de raad van toezicht. 

Henk Bolhaar geeft namens de delegatie die namens de ledenraad het gesprek voert met de RvT en 

die in dezen een rol speelt, verder bestaande uit Jill Eekhart en Adriana Romkema, een toelichting. 

De spreker geeft aan dat er geen negatieve signalen zijn binnengekomen over het functioneren van 

Jos. Integendeel. Er is informatie ingewonnen bij de voorzitter van de raad van toezicht, Albert van 

Wijk. Albert gaf aan dat Jos van grote waarde is binnen de raad van toezicht. Hij is een prettige en 

verbindende persoon die ervaring inbrengt. Op inhoud valt hij op door zijn manier van kijken en 

expertise op het gebied van marketing en communicatie. De raad van toezicht is in zijn totaliteit voor 

een herbenoeming van Jos. De delegatie heeft onlangs een open en constructief gesprek gehad met 

Jos. Al met al staat de commissie positief tegenover een herbenoeming van Jos.  

Jos Vranken neemt het woord. Spreker geeft aan dat hij met veel plezier en energie werkt om een 

kleine bijdrage te leveren aan de ontwikkeling van het voetballend Nederland. De afgelopen periode 

vrouwenvoetbal in het bijzonder. Voor spreker blijft de maatschappelijke relevantie, juist van het 
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amateurvoetbal, van groot belang. Zaak om dit richting de politiek te blijven benadrukken en de 

kansen daarin te blijven benutten. Tegelijk schept het de verplichting de scherpe randjes met elkaar 

uit te bannen of in ieder geval zoveel mogelijk te dempen. DE campagne ‘Vier het Voetbal’ is hier een 

prachtige vertaling van. Spreker gaat voor wat betreft zijn eigen benoeming in op het belang van 

continuïteit, ook in relatie tot de verdere eenwording van de KNVB op het gebied van toezichthouden. 

Dit is een vraagstuk, of het nou wel of niet gaat gebeuren, waar een helder antwoord op moet komen. 

Spreker sluit af door te zeggen dat dit zijn laatste termijn van drie jaar is. Maar als de ontwikkelingen 

op het gebied van verdere eenwording daar aanleiding toe geven, dan stelt hij die zetel graag eerder 

ter beschikking. Jos Vranken dankt zijn collega’s in de raad van toezicht leden de delegatie voor het 

vertrouwen. En hoopt  dat dat door de hele vergadering wordt gedeeld.  

Zonder vragen of verdere opmerkingen herbenoemt de vergadering Jos Vranken bij acclamatie in de 

eigen functie. Brigitte van der Burg wenst hem veel succes en plezier in zijn laatste termijn.  

10.2 (Her)benoemingen tuchtorganen amateurvoetbal 

10.2.1 Leden tuchtorgaan amateurvoetbal 

Ter vergadering wordt voorgesteld de tussentijdse benoeming van mevrouw J. Haijemaije en de heer 

J. Schipperen tot nieuwe aanklagers in regio Zuid te bevestigen en de heer W. van Bree tot nieuwe

aanklager in regio West te benoemen. Voor de goede orde wordt benadrukt dat het bij de heer Van

Bree gaat om een nieuwe benoeming en dus niet om het bekrachtigen van een tussentijdse

benoeming.

De vergadering bevestigt de tussentijdse benoemingen van mevrouw J. Haijemaije en de heer J. 

Schipperen tot nieuwe aanklagers in regio Zuid en de heer W. van Bree tot nieuwe aanklager in regio 

West tot en met 30 juni 2026.  

10.2.2 Lid Commissie van Beroep in Noord/ Oost 

De vergadering benoemt L. Nijboer als lid van de Commissie van Beroep in de regio Noord/ Oost 

voor de periode tot en met 30 juni 2026.  

11. RONDVRAAG

Erwin Visser vraagt of er gekeken kan worden naar de aanvangstijden van de OranjeLeeuwinnen in 

verband met de interesse van juist ook jongere kinderen. Verder vraagt de spreker, met het WK in 

Qatar in het achterhoofd, aandacht voor goede communicatie straks voor het WK in Saoedi Arabië in 

2034.  

Jan Dirk van der Zee reageert door aan te geven dat het eerste punt een dilemma is: er wordt gezien 

dat de gemiddelde leeftijd een stuk lager ligt dan bij de mannen. Dat pleit inderdaad voor vroegere 

tijden, maar er is ook sprake van afspraken in het kader van de mediarechten. Voor mediapartners is 

een later aanvangstijdstip interessanter. Dat vertaalt zich ook financieel. Als we kijken naar 

gelijkwaardigheid tussen mannen en vrouwen hoort dit er ook bij. Maar er is zeker oog voor. Daar 
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waar we eerder kunnen spelen, proberen we dat zeker te doen. Spreker geeft aan bij gelegenheid 

wat meer financieel inzicht te kunnen geven in wat de impact is.  

Gijs de Jong reageert desgevraagd op het punt betreffende Saoedi Arabië. Punt van communicatie is 

zeker onder aandacht. In Qatar was de communicatie belangrijk, dat is het nu weer. We proberen dit 

samen met de Nederlandse Overheid goed te bespreken. We hebben ook veelvuldig contact met 

relevante NGO’s. We willen ons kwalificeren, maar we willen het wel op een goede manier doen. 

Aanvullend geeft spreker inzicht in het proces rondom het bid voor het EK Vrouwen 2027, het BNG. 

Hier wordt op 17 mei aanstaande over gestemd. We gaan er met vertrouwen heen, tot die tijd werken 

we er hard aan.  

Henk Bolhaar neemt het woord. Spreker spreekt de aanwezigen toe. Er is gekeken naar een datum 

om met ledenraadsleden bijeen te komen om vervolg te geven aan de eerder gehouden sessie. 

Aangezien meerdere mensen hebben aangegeven niet aanwezig te kunnen zijn zal er gekeken 

worden naar een nieuwe datum in januari. Daarnaast doet de spreker een oproep aan zijn mede-

ledenraadsleden om bij de bijeenkomsten aanwezig te zijn. Het kan natuurlijk zijn dat een 

ledenraadslid een keer niet kan, maar een ledenraadslid heeft zich wel ergens aan verbonden via het 

profiel waarin staat dat dit van je wordt verwacht.  

Henk Hoiting deelt de conclusie van Henk Bolhaar dat het schrijnend is dat er structureel veel 

mensen afwezig zijn bij de bijeenkomsten. Spreker geeft aan dat er tot aan de verkiezingen van vorig 

jaar een Commissie Functioneren Ledenraad actief was. In de eindrapportage van die commissie 

staan nog een paar punten open die nog verder uitgewerkt zouden moeten worden. Spreker doet een 

oproep dat het verstandig zou zijn om, mede met wat er nu gesignaleerd wordt in verband met de 

afwezigheid, de Commissie Functioneren Ledenraad een vervolg te geven om te kijken of hier vanuit 

de ledenraad ook iets aan gedaan kan worden.  

Bé Veen memoreert dat sportiviteit en respect hoog in het vaandel staan. Als amateurscheidsrechter 

wordt hij nog steeds vaak geconfronteerd met het gedrag van betaald voetballers. Dat gedrag neemt 

onze jeugd namelijk over. Spreker zou het fijn vinden als de bestuurder dit punt nog eens zou willen 

meenemen naar zijn collega van betaald voetbal.  

Jan Dirk van der Zee geeft aan dat, zoals staat in de impuls sportiviteit en respect, hier met betaald 

voetbal over gesproken wordt. Spreker zegt toe de oproep nog eens over te brengen, maar geeft aan 

Bé Veen in overweging dit punt in de bondsvergadering vooral ook zelf te benoemen. Meta Römers 

voegt toe dat er ieder seizoen richtlijnen worden gemaakt voor de scheidsrechters betaald voetbal. In 

de richtlijnen van dit seizoen staat zeer nadrukkelijk het gedrag van de spelers benoemd en dat de 

scheidsrechters daar dus ook actiever op acteren. Er wordt geëvalueerd of dat ook effect heeft.  

Caspar Tondeur zoemt specifiek in op het eerder besproken onderwerp rondom de O18/ O21 en de 

herstructurering van de desbetreffende voetbalpiramide. De bovenkant van O18 wordt vervangen 

door de O19. Daar is duidelijk over gecommuniceerd. Er leeft echter nog onduidelijkheid bij clubs als 

het gaat om het competitieaanbod voor de iets oudere talentvolle jongeren onder de O19. De oproep

is daar zo snel mogelijk duidelijkheid over te bieden.  

Jan Dirk van der Zee geeft aan dat hierover in december wordt gecommuniceerd. 

Ludo Goudkuil doet met verwijzing naar agendapunt 3 nog een suggestie voor een dynamische 

actielijst op SharePoint waarop wordt bijgehouden of iets is afgehandeld, of er een besluit is genomen 

of bijvoorbeeld nog niet.  
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Verder gaat spreker in op het besluit van de bestemmingsreserve over het seizoen 2021/’22 

betreffende de vouchers en de daarover recent verstrekte informatie. Spreker verbaast zich dat het 

een jaar duurt voordat er terugkoppeling is gekomen en verbaast zich tevens over de gekozen 

werkwijze. Volgens hem kan het makkelijker én sneller worden ingeregeld zodat er meer respons 

komt van verenigingen. Daar is nu niets meer aan te doen, maar spreker geeft het mee voor een 

volgende keer.  

Mark van Berkum reageert op het eerste punt van Ludo. Naar de inrichting van de actielijst zal 

worden gekeken. Zodat goed inzicht bestaat in de stand van zaken.   

Meta Römers reageert op de vouchers. Ze licht toe dat het gekozen proces juist ook te maken heeft 

met de noodzakelijke check of vergoeding van een opleiding ook uit de sportakkoorden kan komen. 

Dat is destijds ook van de ledenraad als belangrijk aspect benoemd. Er is overigens ook een variant 

waarbij de voucher gegeven wordt, zonder de noodzaak van het langere proces. Idee is dat als we 

zien dat het te stroperig loopt, we dan kunnen bijsturen en deze variant meer inzetten. Spreker neemt 

de opmerking van Ludo mee dat de aanloop lang is.  

Jan Bosch gaat in op zijn vraag in de V&A betreffende opleidingsvergoedingen. Hij stelt voor de 

regeling in de voorjaarsvergadering 2024 op de agenda te zetten en verzoekt steun van de 

vergadering. Verder geeft hij aan dat hij met betrekking tot Sportlink een update heeft gevraagd over 

de stand van zaken en dat er is toegezegd dit voor de najaarsvergadering te delen. Spreker heeft 

deze memo nog niet gezien.   

Jan Dirk van der Zee reageert op de opleidingsvergoedingen. In de bondsvergadering van het 

voorjaar is er een proces afgesproken. Dat betreft een aantal zaken in samenhang. Het zou 

ingewikkeld zijn het ene punt ten aanzien van opleidingsvergoedingen eruit te pikken. Onderdeel van 

het afgesproken proces is in het seizoen 2024/’25 te evalueren. Dat is daarmee ook op een 

overzichtelijke termijn. Spreker stelt ook daarom voor de discussie niet in het voorjaar van 2024 te 

voeren. Jan Bosch geeft aan vooral te kijken naar de belangen van het lagere amateurvoetbal. 

Spreker vindt dat zij hier de dupe van zijn en wil het toch op de agenda van het voorjaar zien. Jan 

Dirk van der Zee stelt aanvullend nog dat het ook tactisch gezien niet de manier is één punt, partieel 

in het voorjaar van 2024 te bespreken  

Jill Eekhart geeft aan dat sprake is van een urgentie in haar ogen. Ze kent cases waarin clubs door 

de thans geldende leeftijdsgrenzen geen/minder vergoeding krijgen. Daarbij doet ze ook een oproep 

aan BVO’s om hier ook het belang te zien van de jeugdopleidingen bij amateurvoetbalclubs. Spreker 

is voorts geïnteresseerd: op welke punten gaan we evalueren? Tot slot doet Jill Eekhart een oproep 

aan mede-ledenraadsleden om bij clubs in hun kieskringen te informeren. Misschien dat dit al een 

indicatie kan geven van de aard en omvang van de problematiek. Jos Op ’t Eijnde onderstreept de 

laatste oproep: het is belangrijk om te weten om hoeveel gevallen het gaat. Zo ook bij de evaluatie 

rondom het aantal geregistreerde contracten. Het is belangrijk om te weten om welke aantallen het 

gaat om te kunnen discussiëren.  

Henk Bolhaar brengt in dat de verlaging van de leeftijdsgrens in ieder geval twee keer aan de orde is 

geweest. Spreker kan zich overigens voorstellen dat Jan Bosch nu signalen krijgt. Daarom is de 

evaluatie ook goed. Maar het is niet logisch en ook niet bestuurlijk zuiver om in te breken in het 

afgesproken proces.  

Desgevraagd geeft Mark Boetekees nog een reactie. Spreker stelt dat het meeste wel is gezegd, 

maar hecht eraan nog enkele dingen te belichten: hij benadrukt het belang van de koppeling die er in 
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deze discussie ligt met het sluiten van contracten. De behoefte aan overzicht snappen we, daar zullen 

we ook mee aan de slag gaan. Het is een belangrijk onderdeel van de evaluatie. Goed op dit moment 

is om ons te blijven realiseren dat er sprake is van een samenstel van afspraken. Het heeft ook lang 

geduurd voordat tot voorstellen kon worden gekomen. Dat bewijst de complexiteit van de materie. Er 

is een balans gezocht in de belangen van de speler, in de belangen van het betaald voetbal en de 

belangen van het amateurvoetbal. Als je er nu een klein aspect uithaalt, dan trek je die hele balans 

scheef. Dat zou geen recht doen aan het proces én de besluitvorming. Spreker zou daarom dringend 

ontraden om nu vooruitlopend op de al geplande evaluatie één aspect eerder te doen. Tot slot geeft 

Mark Boetekees in overweging wat de daadwerkelijk winst zou als je dit punt in het voorjaar zou 

bespreken en niet in het najaar van 2024: de periode waarin de meeste contracten worden gesloten 

is in de eerste helft van 2024 gesloten. Dus per saldo is een verschil van een half jaar voor de clubs 

niet heel groot.   

Henk Hoiting vraagt gelet op het voorgaande de evaluatie zo vroeg mogelijk in het seizoen 2024/’25 

te houden zodat wijzigingen in het seizoen 2025/’26 kunnen worden ingevoerd.  

Jan Dirk concludeert dat het goed is als ledenraadsleden in de kieskringen de geluiden, minpunten en 

pluspunten verzamelen en dat te bespreken op de werkconferentie. De uitkomsten hiervan kunnen 

dan worden meegegeven aan de vertegenwoordigers van het amateurvoetbal die in de eerder 

gevormde werkgroep zitten en ook de evaluatie ter hand nemen. Die werkgroep zal vroeg gepland 

worden. We zullen een stand van zaken in de bondsvergadering najaar 2024 kunnen geven. Hij vat 

daarmee samen: niet in het voorjaar 2024 hierover de discussiëren, het wel goed voor te bereiden en 

het proces aan te houden én in het seizoen 2024/’25 zo vroeg mogelijk starten met de evaluatie. 

Als reactie op de opmerkingen van Jos Op ‘t Eijnde over geregistreerde contracten geeft hij aan dat 

een getalsmatig overzicht op SharePoint staat.     

Door de voorzitter wordt ten slotte de vergadering overziend geconcludeerd dat het eerder gekozen 

tijdpad blijft worden gevolgd. Dit met de toezegging de evaluatie zo vroeg als mogelijk in 2024/’25 te 

houden.  

Jan Bosch meldt tot slot dat de werkgroep die er nu is op dit gebied bestaat uit onder andere CVTD/ 

COH en de BAV. De BAV zit er namens het ‘lagere’ amateurvoetbal. Hij geeft in overweging dit in 

volgende gevallen anders in te richten. Jan Dirk geeft aan dit laatste punt mee te nemen.  

Voor wat betreft toegezegde nadere informatie met betrekking tot Sportlink, wanneer in de rondvraag 

gevraagd door Jan Bosch, kan worden aangegeven dat deze aan vooravond van deze vergadering is 

geplaatst op SharePoint.  

Voor afronding van de vergadering hecht Brigitte van der Burg eraan aan de vergadering het 

volgende te melden: 

Dit is haar laatste vergadering als technisch voorzitter van de ledenraad geweest. Ze heeft besloten, 

gezien de discussies in de ledenraad en wat er voorts onderling speelt, ruimte te geven voor een 

nieuwe voorzitter. Dat kan behulpzaam zijn. Spreker geeft aan dat er in de vorige ledenraad 

uitgebreid is gesproken over het functioneren van de ledenraad en dat daarbij stappen zijn gezet. Ze 

constateert dat een deel van dat proces nu opnieuw wordt gedaan. De eerlijkheid gebiedt haar te 

zeggen dat ze daar niet veel energie van krijgt. Dan is het tijd om het stokje over te geven aan 

iemand anders. Maar dat laat onverlet dat zij het de afgelopen jaren met veel plezier heeft gedaan.  
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Brigitte bedankt de aanwezigen voor het vertrouwen en de plezierige samenwerking. Ze wenst 

iedereen succes in het vervolg.  

Henk Bolhaar reageert – uiteraard zonder afstemming met anderen - dat ze overvallen worden door 

de mededeling maar het besluit uiteraard respecteren. Hij geeft aan dat Brigitte te hebben ervaren als 

iemand die zeer betrokken is bij de ledenraad. Spreker bedankt haar voor de grote inzet die ze voor 

de ledenraad heeft getoond.  

Jan Dirk van der Zee geeft aan dat er in 2016 is gestart met de voorzitter van de raad van toezicht als 

voorzitter van de ledenraad tijdens de vergadering. Later in het proces is besloten met een specifieke 

technisch voorzitter te gaan werken. Brigitte heeft die rol goed ingevuld, in de wetenschap dat het 

soms heel ingewikkeld is alle verschillende belangen en meningen in de vergadering te managen. 

Spreker bedankt Brigitte namens de ledenraad, raad van toezicht en organisatie KNVB.  

12. SLUITING
Na een laatste woord van dank sluit de voorzitter de vergadering. 



V&A 

Najaarsvergadering 25 november 2023

1 

PROCES VRAAG & ANTWOORD (V&A) 

- t/m 13 november 2023 om 12:00 uur > mogelijkheid om vragen in te dienen

- 13 november 2023 > sessie Jaarrekening + Agenda

- 17 november 2023 > V&A gedeeld met ledenraad

Inhoudsopgave 

• Agendapunt 2.2 Overzicht Corporate Affairs 

• Agendapunt 2.5 Ontwikkeling onafhankelijk integriteitscentrum voor sport 

• Agendapunt 3 Verslag ledenraad 24 juni 2023 

• Agendapunt 5.1 Verslag bestuur amateurvoetbal seizoen 2022/’23 

• Agendapunt 5.2 Verslag raad van toezicht amateurvoetbal seizoen 2022/’23 

• Agendapunt 6.1 Jaarrekening amateurvoetbal 2022/’23 

• Agendapunt 7 KNVB Strategisch Plan 2022 – 2026  

• Agendapunt 9.3 RWAV – Wedstrijdformulier niet ontvangen 

• Agendapunt 11 Rondvraag 

Door op het agendapunt te klikken ga je naar de desbetreffende pagina. 
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2.2 Overzicht Corporate Affairs  
 

• Ingediend door Henk Bolhaar 
 
Opmerking:  
In het kader van de actualiteit, die voor de clubs van belang is, mis ik dat de vrijwilligersvergoeding, op 
basis van de wettelijk vastgestelde indexatieregeling, in 2024 wordt verhoogd naar € 2.100 per jaar.  
 
Reactie:  
Dat klopt. De maximale onbelaste vrijwilligersvergoeding gaat per 1 januari 2024 omhoog van €1.900 
naar € 2.100 per jaar. De vergoeding per maand wordt in 2024 dan € 210.  
 
 

• Ingediend door Jill Eekhart 
 
Duurzame kunstgrasvelden 
 
Vraag:  
Hoeveel voetbalvelden telt Nederland die hierdoor uiterlijk in 2030-2031 moeten zijn aangepast?  
 
Reactie:  
Op dit moment tellen we in Nederland 1630 kunstgrasvelden met zogenaamde polymerische infill.  
 
Vraag:  
Wat is de impact van gewijzigde regelgeving op amateurvoetbalverenigingen? 
 
Reactie:  
Als er geen polymerische infillmaterialen meer mogen worden gebruikt dan heeft dat impact. Er zijn 
evenwel alternatieven. Deze zijn momenteel al beschikbaar. Dat betekent dat bij besluiten over aanleg 
c.q. vervanging van velden nu al keuzes kunnen worden gemaakt die in lijn zijn met de komende 
regelgeving. De afschrijvingstermijn van kunstgrasvelden wordt doorgaans gesteld op 10 jaar. Dat 
betekent dat met de ‘overgangstermijn’ van 8 jaar veel velden hun economische levensduur kunnen 
volmaken.  
 
Het voorgaande niettegenstaande ligt er een noodzaak dat de markt producten (door)ontwikkelt. Dat 
gebeurt ook. Ter indicatie: inmiddels is een eerste kunstgrasveld met een mineraal-infill goedgekeurd. 
Zie in dit verband ook de V&A van de voorjaarsvergadering van 2023. 
De verwachting is dat de periode van 8 jaar ook voldoende ruimte biedt om verdere doorontwikkeling 
van kunstgrasvelden te laten plaatsvinden en daarmee naast de kwaliteit van de alternatieven ook het 
aantal te laten toenemen. 
 
Belangrijk aspect in het kader van impact is dat in nagenoeg alle gevallen de keuze, de aanleg en de 
financiering van (kunstgras)velden aan de gemeenten is. De consequenties van de besluitvorming in 
Europa, komen daarmee vooral in de context van de lokale overheid tot uiting. 
 
Vanuit de KNVB en andere betrokken organisaties (bijv. VNG, VSG, gemeenten) wordt het een en 
ander ook onder aandacht gehouden van de Rijksoverheid. Q1 volgend jaar zal er een bijeenkomst 
georganiseerd worden door VWS. De KNVB wordt hier ook voor uitgenodigd om vooruit te kijken en 
de nodige stappen te zetten. Juist ook met het oog op het minimaliseren van de negatieve impact van 
de transitie voor de sport c.q. het voetbal.  
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Vraag:  
Het lijkt mij dat ook gemeenten hier een belangrijke taak gaan hebben. Is de KNVB ook in contact met 
de Vereniging Sport en Gemeenten over dit onderwerp?  
 
Reactie:  
Ja. We hebben regelmatig overleg met de VSG en zijn ook op dit dossier in contact. Alle stappen in 
het (lobby)traject zijn in overleg en afstemming met de VSG gegaan. Zowel daar waar het de 
Europese besluitvorming betreft, als ook de vertaling daarvan op nationaal niveau. Zie verder ook het 
antwoord op de vorige vraag.  
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2.5 Ontwikkeling onafhankelijk integriteitscentrum voor sport  
 
 

• Ingediend door Henk Bolhaar 
 
Opmerking 
Benoemd wordt de rol van het Centrum voor Veilige Sport Nederland voor meldingen ten aanzien van 
seksueel grensoverschrijdend gedrag. Gelet op de impact daarvan mis ik dat statutair is geregeld dat 
de leden van de KNVB verplicht zijn het Tuchtreglement Seksuele Intimidatie van het Instituut 
Sportrechtspraak na te leven. Hierin zijn meldingsplichten bij het ISR opgenomen voor ieder lid van 
een bond alsmede ieder bestuurslid of andere functionaris dan wel begeleider van een 
sportvereniging.  
 
Reactie: 
Het klopt dat we als KNVB voor wat betreft seksueel grensoverschrijdend gedrag en de 
tuchtrechtelijke behandeling en beoordeling daarvan, zijn aangesloten bij het Instituut 
Sportrechtspraak (ISR). Daaraan is inderdaad ook de meldplicht gekoppeld.  
De opmerking in de mededeling over de meld- en opvolgstructuur die we samen met het CVSN 
vormgeven, ziet vooral toe op het geven van informatie en helpen bij het vinden van de goede weg in 
geval van een vraag of een melding. 
Overigens geldt dat in de discussie over het onafhankelijk Integriteitscentrum ook de positie van en de 
verbinding naar het tuchtrecht c.q. het ISR, onderwerp van nadere uitwerking is.   
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3 VERSLAG LEDENRAAD 24 JUNI 2023 

 

• Ingediend door Henk Bolhaar 
 
Toelichting 

Uitwerken KNVB Strategisch Plan 2022-2026. Waaronder kijken naar uitwerking samenwerking 
tussen verenigingen aangaande meisjes- en vrouwenvoetbal. 
 
Met verbazing heb ik kennis genomen van de reactie in de kolom ‘Opmerkingen”. Het ging hier om 
een vraag die gebaseerd is op de actualiteit ten tijde van het vaststellen van het plan in juni 2022. Hoe 
kan het dan dat die al in 2018 is meegenomen in de visie vrouwenvoetbal 2018-2022? In dit verband 
verwijs ik naar de V&A van de vergadering van de ledenraad van 18 juni 2022. Ik heb gevraagd om 
aan ‘Activiteiten’ toe te voegen ‘Versterken samenwerking tussen clubs m.b.t. vrouwen- en 
meisjesvoetbal’. Als reactie daarop werd gemeld dat deze opmerking in de definitieve versie is 
verwerkt. Ik heb deze toezegging niet in de definitieve versie terug gevonden. Tijdens de vergadering 
van de ledenraad van 18 juni 2022 heb ik gevraagd duidelijke acties in te zetten op de samenwerking 
van verenigingen m.b.t. het meisjes- en vrouwenvoetbal. De directeur-bestuurder heeft aangegeven 
voorstander van deze samenwerking te zijn en daar ook graag met de ledenraad naar te kijken.  
Tijdens de werkconferentie van februari 2023 heb ik mijn verzoek bij de presentatie van de manager 
vrouwenvoetbal nog eens nadrukkelijk onder de aandacht gebracht. Naar aanleiding daarvan is 
geantwoord dat dit wordt meegenomen bij het opstellen van de ‘Strategie Vrouwenvoetbal 2022-
2026’. 
 
Verzoek 
De gedane toezegging alsnog na te komen en tijdens de in februari 2024 te houden werkconferentie 
de uitwerking voor een gedachtewisseling aan de orde te stellen.  
 
Reactie: 
Ook voordat de opmerking in 2022 werd gemaakt was de ‘samenwerking in het landschap’ één van de 
vijf focuspunten uit de vorige visie 2018 – 2022. Vandaar dat we in de actielijst eerst beginnen met de 
verwijzing naar die visie. In deze beleidsperiode (2022 – 2026) borduren we voort op die visie en 
sluiten de doelen en activiteiten op het gebied van meisjes- en vrouwenvoetbal aan bij het 
overkoepelende KNVB Strategisch Plan. Het versterken van samenwerking tussen clubs op het 
gebied van vrouwen- en meisjesvoetbal is een van de initiatieven binnen de pijler ‘meer voetballers’, 
met als doel het bereiken van 155.000 actieve vrouwelijke voetballers. Passend bij de gedachte om 
zaken integraal aan te pakken is er uiteindelijk voor gekozen niet een (apart) plan voor 
vrouwenvoetbal.  

Verder, voor wat betreft de samenwerking tussen verenigingen op het gebied van meisjes- en 
vrouwenvoetbal is hier inderdaad een toezegging op gedaan tijdens de voorjaarsvergadering van 
2022 om samen met de ledenraad te kijken naar specifieke acties op dit gebied. De eerdere tekst uit 
de actielijst van 3 november is hierboven toegelicht en ter verduidelijking in de nieuwe versie 
aangepast. In februari 2024 wordt er samen met de ledenraad naar de samenwerking gekeken. 
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5.1 Verslag bestuur amateurvoetbal seizoen 2022/’23  
 

• Ingediend door Henk Bolhaar 
 
Jaarverslag 
 
Opmerking: 
 
Risicoparagraaf 
Als risico’s worden benoemd het minder aantal leden en vrijwilligers bij de verenigingen en niet het 
grote tekort aan bondsrechters. Dit vind ik een omissie. Ik verwijs hierbij naar het verslag van de Raad 
van Toezicht waarin terecht wordt gesteld dat de urgentie hoog is voor het aantrekken van meer 
scheidsrechters en dat de ondergrens lijkt te zijn bereikt waar het gaat om het door de KNVB kunnen 
aanstellen van scheidsrechters bij wedstrijden. Het is niet voor niets dat de ledenraad heeft besloten 
hiervoor extra middelen ter beschikking te stellen. 
 
Reactie: 
In het jaarverslag staat het aantal bondsscheidsrechters inderdaad niet als apart risico genoemd. Dat 
betekent geenszins dat de noodzaak en de urgentie veel focus te leggen op arbitrage en daarbinnen 
ook op de bondsscheidsrechters, ons verdeeld houdt. In tegendeel. In het Strategische plan neemt dit 
punt een belangrijke plaats in. Er worden substantiële investeringen gedaan, zowel daar het de 
opleiding betreft van (nieuwe) scheidsrechter als ook de ontwikkeling van de reeds functionerende. De 
ledenraad is in de plannen ook meegenomen. Op de analyse die ten grondslag ligt aan de plannen en 
de plannen zelf, baseerde de raad van toezicht ook zijn beeld dat ook in zijn verslag is meegenomen.  
Over de vraag of e.e.a. ook had moeten leiden tot aparte benoeming als risico in het jaarverslag, kan 
gediscussieerd worden. Belangrijkste lijkt ons dat het probleem onderkend wordt en er momenteel 
met ambitie en kracht aan wordt gewerkt.  
 

• Ingediend door Henk Hoiting 

Vraag en verzoek: 
In de najaarsvergadering van 2022 heb ik gevraagd om bij de ledenaantallen van de KNVB in het 
jaarverslag en de jaarrekening te vermelden hoeveel spelende leden er zijn en hoeveel niet-spelende 
leden. Dat is door de directie toegezegd, maar deze toezegging wordt geen gestand gedaan in de 
jaarstukken van de komende vergadering. Waarom niet?  Graag alsnog en zorgen dat het standaard 
vermeld gaat worden. 

Vraag en verzoek: 
Tevens heb ik gevraagd om in het jaarverslag c.q. de jaarrekening te vermelden hoe het verloop van 
het KNVB-scheidsrechterskorps geweest is in het afgelopen seizoen. Ook dat is toegezegd, met de 
opmerking dat dit een strategisch onderwerp is zodat het standaard vermeld gaat worden in het 
jaarverslag. Ook deze toezegging wordt niet waargemaakt., waarom niet?  Graag alsnog toevoegen. 

Reactie: 
Het klopt dat in beide gevallen de toezegging is gedaan. Door een omissie is daar geen invulling 
aangegeven. We zullen daar voor volgend jaar scherper op toezien en deze verbijzonderingen 
opnemen.  
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Hieronder delen we, op basis van de tabel uit de jaarrekening en het jaarverslag, een verdere 
verdieping op het punt van spelende en niet-spelende leden.  
 

 Jaarrekening Jaarrekening 

Spelende leden 2022/'23 2021/'22 

Spelende leden 976.422 963.112 

Niet- spelende leden 236.275 229.062 

Totaal ledenaantal 1.212.697 1.192.174 

 
 
Voor wat betreft het verloop van het KNVB- scheidsrechterskorps verwijzen we naar de grafiek 
hieronder. 

 

 
Verzoek: 
Als het, zoals genoemd in de vorige vraag, standaard is dat de voortgang van de realisatie van 
strategische doelen weergegeven wordt in het jaarverslag, dan mis ik tevens de cijfers mbt andere 
doelstellingen waar bestemmingsreserves voor gebruikt worden om strategische doelen te realiseren, 
bijvoorbeeld hoeveel verenigingen inmiddels geschoolde trainers hebben.  

Reactie: 
Voor wat betreft de realisering van strategische doelen verwijzen we naar de 1- meting.  

Opmerking: 
In het jaarverslag wordt onder “Organisatie” geschreven dat A. Van Wijk op 17-12-2022 genoemd 
wordt als voorzitter van de Raad van Toezicht AV. Ik neem aan dat hier niet “ genoemd” maar “ 
benoemd” bedoeld wordt? 
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Reactie: 
Dat klopt. Dit is aangepast in de nieuwe versie zoals gepubliceerd op 15 november en gedeeld in de 
agenda op 17 november.  

Vraag: 
In het jaarverslag lees ik dat “ de UEFA en de KNVB geloven in een Europees model……..elke club in 
Nederland krijgt bijvoorbeeld uit solidariteit een bedrag gestort”. Betekent “elke club” dat ook 
amateurverenigingen een bedrag tegemoet kunnen zien? 

Reactie: 
Deze zin in het jaarverslag heeft betrekking op betaald voetbalorganisaties. 

Vraag: 
Ook lees ik dat “verenigingen het (mogelijk) financieel moeilijk hebben”. Is dit terug te zien in het 
aantal storneringen van de maandelijkse incassering van verenigingsbijdragen? 

Reactie: 
Nee. Het aantal storneringen is vergelijkbaar met voorgaande seizoenen. 

 

• Ingediend door Jill Eekhart 
 
Vraag: 
 
Enkele vragen / bespreekonderwerpen met betrekking tot de pijler Amateurclubs toekomstbestendig:  
 

Tijdens de werkconferentie in oktober werden de uitkomsten van de meest recente KNVB 

servicemeting onder verenigingsbestuurders gedeeld: De tevredenheid van bestuurders mbt de 

ondersteuning van de KNVB is gedaald in het achterliggende seizoen. Vragen die toen gesteld zijn en 

nog beantwoord zouden worden: 

- Weet de KNVB wat de oorzaak is van de daling? En op welke onderwerpen specifiek?  

- Met het oog op 2023/2024: wat neemt de KNVB uit de feedback van verenigingen voor het 

huidige seizoen en de toekomst? 

 
Reactie: 
De tevredenheid over de totale dienstverlening van de KNVB is licht gedaald, ten opzichte van het jaar 

ervoor. Omdat dit in de vraagstelling niet verder gespecificeerd is, is moeilijk te duiden waar dat aan 

ligt. Uit de servicemeting blijkt verder dat de tevredenheid van bestuurders die contact hebben gehad 

met de Verenigingsadviseur licht is gedaald, maar nog steeds hoog is (82%). Overigens neemt de 

respons op de Servicemeting al jaren af en zijn de genoemde dalingen ten opzichte van vorig jaar 

nergens statistisch significant. 

Persoonlijk contact is voor bestuurders in ieder geval een belangrijk aspect, in de mate van 

tevredenheid. Daarom zijn we dit seizoen gestart met een pilot Welkomstprogramma voor nieuwe 

bestuurders, waarbij iedere nieuwe bestuurder persoonlijk wordt benaderd door haar/zijn 

Verenigingsadviseur. Bovendien hebben de afdelingen Voetbalontwikkeling, Arbitrage en 

Verenigingsadvies een integrale kalender van themabijeenkomsten gemaakt, waarmee we naar de 

verenigingen toe gaan. 
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De tevredenheid over de dienstverlening van de KNVB wordt doorlopend gemeten, bijvoorbeeld 

rondom opleidingen en themabijeenkomsten. Dit biedt reflectie en leidt indien nodig tot aanpassingen.  

Vraag: 

Er zijn stevige ambities en plannen voor het opleiden en inzetten van meer arbiters.  

Hoe staat het met de werving van extra scheidsrechters nu het eerste jaar van de nieuwe strategie 

achter de rug is?  

Reactie: 
Het seizoen 2022/'23 is volledig ingezet om het plan ‘meer scheidsrechters’ te ontwikkelen en te 

implementeren. Vanaf 1 juli 2023 zijn we het plan aan het uitrollen en hiervan zien we nu de eerste 

positieve ontwikkelingen. Het aantal deelnemers aan de opleiding verenigingsscheidsrechter is 

gestegen van 800 in het najaar 2022 naar 1.000 in het najaar 2023. De ambitie is om dit seizoen 

2.250 deelnemers te hebben die meedoen aan de opleiding verenigingsscheidsrechter, vorig seizoen 

waren dit er 1.500. 

Het aantal KNVB-scheidsrechters stabiliseert op peildatum 1 november rond de 3.550, hiermee zien 

we de eerste signalen dat er een trendbreuk ontstaat t.o.v. de afgelopen jaren waarin er altijd sprake 

was van een aanzienlijke krimp. 

Het aantal wedstrijden gefloten door een vrouwelijke scheidsrechter stijgt met ongeveer 10% per jaar. 

2,4% van de wedstrijden in het seizoen 2023/'24 werden tot nu toe gefloten door een vrouw, de 

ambitie is om uiteindelijk dat in 2026 4% van de wedstrijden gefloten wordt door een vrouw. 

Verder verwijzen we naar de 1-meting zoals geplaatst op SharePoint.  

• Ingediend door Caspar Tondeur 

Vraag: 
Ik mis een relevante reflectie (belangrijkste lessons learned) van het bestuur op de cyberinbraak. De 
RvT en accountant belichten dit uitgebreider in hun verklaring, maar gezien de omvang en impact van 
deze gebeurtenis verwacht ik ook een verklaring vanuit het bestuur, die reflecterende van aard is dan 
in de risicoparagraaf van de jaarrekening is terug te vinden. Indien bestaande uit een hogere mate van 
vertrouwelijkheid dan te delen in de jaarrekening, kan deze verklaring separaat alsnog worden 
afgegeven aan de Ledenraad?  

Reactie: 
Zoals aangegeven tijdens de themabijeenkomst op 13 november is besloten over de datalek geen 
verdere uitspraken te doen dan vermeld op Informatie cyberinbraak KNVB | KNVB. 
 
Hoewel uiteraard begrip is voor de behoefte om meer informatie te ontvangen, is op basis van advies 
van experts uiteindelijk tot genoemde aanpak besloten.  

 

 

 

https://www.knvb.nl/info/68084/informatie-cyberinbraak-knvb
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Onderstaande vragen zijn mondeling gesteld tijdens de themasessie jaarrekening + agenda op 13 
november 2023.  

• Mondeling gesteld door Henk Hoiting 

Vraag: 
Het bestuur doet een voorstel ca €400k te bestemmen voor Sportiviteit & Respect. Hoe en waarvoor 
gaan die middelen ingezet worden? 

Reactie: 
Er is nog geen sprake van uitgewerkte plannen. Gegeven ook de zoektocht naar (co-)financiering op 
dit thema door overheid en/of NOC*NSF kan ook sprake zijn van aanwending over meerdere 
seizoenen.  
 
Toegezegd wordt dat het gesprek met de ledenraad zal worden gevoerd over de kaders voor 
besteding. Indien mogelijk zal dit worden geagendeerd voor de werkconferentie in februari 2024.  

• Mondeling gesteld door Ludo Goudkuil 

Vraag: 
In de jaarrekening wordt gesteld dat de wedstrijdgelden lager zijn dan in de begroting 2022/’23. Dit 
wordt mede veroorzaakt doordat de inkomsten uit Kicks lager zijn dan begroot. Kunnen we als 
ledenraad een beeld krijgen op wat Kicks in totaal heeft gekost?  

Reactie: 
Toegezegd wordt dat een totaaloverzicht van kosten en inkomsten zal worden opgesteld. Dat zal dan 
ook gedeeld worden met de LR.  

Vraag: 
Ook met het oog op de komende werkzaamheden van de ad hoc commissie die betrokken wordt bij 
het opstellen van de kaders voor financieel beleid graag inzicht willen hebben in hoeveel FTE’s er aan 
het werk zijn voor verenigingen. Dus bijvoorbeeld hoeveel verenigingsadviseurs en hoeveel 
competitieleiders.  

Reactie: 
Toegezegd wordt dat geprobeerd zal worden om hier invulling aan te geven. Dat zal worden 
meegenomen in het kader van (de toelichting op) de komende begroting. Voor de volledigheid wordt 
hier alvast aangegeven dat we ons realiseren dat dergelijke toerekeningen een soort ‘harde’ 
werkelijkheid kunnen suggereren die niet helemaal juist is.  

• Mondeling gesteld door Adriana Romkema 

Vraag: 
In het seizoen 2022/’23 is het ledenaantal met 1,7% toegenomen ten opzichte van het seizoen 
2021/’22. Kunnen we als ledenraad een trendbeeld te zien krijgen van de afgelopen seizoenen met 
betrekking tot de ledenaantallen met daarbij de redenen?  
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Reactie: 
Dit inzicht is in een eerdere fases ook al eens getoond. We zullen dat actualiseren en plaatsen op 
SharePoint.   

• Mondeling gesteld door Jan Bosch 

Vraag: 
In het kader van recente berichtgeving in media over verschil in salariëring tussen mannen en 
vrouwen in gelijk(soortig)e functies: bestaat inzicht in de situatie dienaangaande bij de KNVB?  

Reactie: 
Binnen de KNVB maken we de laatste jaren veel en gericht werk van alle vormen van diversiteits- en 
inclusiviteitsbeleid. Daaronder begrepen is ook verscherpte aandacht voor de man/vrouw-verhouding 
in de organisatie in allerlei opzichten. Er is evenwel geen rapportage voorhanden op het gevraagde 
punt. Een specifiek onderzoek daarnaar staat ook niet op de planning. Nagegaan zal worden of op 
relatief eenvoudige wijze een bruikbare indicatie kan worden verkregen vanuit beschikbare data.  
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5.2 Verslag raad van toezicht amateurvoetbal seizoen 2022/’23  
 

 

• Ingediend door Henk Bolhaar 
 
Governance KNVB breed 
 
Vraag 
Wat is de stand van zaken omtrent een eigentijdse en passende governancestructuur. Is er inmiddels 
een stip aan de horizon? Zo nee, waarom niet en wat is er nog nodig om die stip te zetten?  
 
Toelichting 
Al in de bondsvergadering van 21 maart 2017 is, n.a.v. het rapport Van Manen, besloten om als 
richting/kader aan te houden te komen tot één Raad van Commissarissen. Vanwege bestuurlijke 
perikelen in het betaald voetbal in 2017 is hieraan (nog) geen vervolg gegeven. Wel is er sinds enkele 
jaren een Vergaderi8ng van toezichthouders en is er een gezamenlijke auditcommissie. Naar ik 
begrepen heb zijn de ervaringen hiermee positief. Omdat we inmiddels 6 jaar verder zijn is naar mijn 
mening de tijd rijp om tot een volgende stap te komen: één Raad van Commissarissen. 
 
Reactie: 
De afgelopen jaren zijn belangrijke stappen gezet. Dat blijven we doen. Een en ander ook in lijn met 
de daartoe verstrekte opdracht aan het bondsbestuur om te komen met ideeën omtrent een 
eigentijdse en passende governancestructuur binnen de KNVB. Vanuit ons perspectief is het doel 
daarbij zeker voor wat betreft de toezichthoudende organen onveranderd. We kiezen daarbij 
gezamenlijk voor een organische aanpak. Dat maakt ook dat op dit moment geen datum of moment is 
aan te geven is voor een volgende formele stap.      
 
 

• Ingediend door Caspar Tondeur 

Vraag: 
In het verslag van de RvT staat op pagina 23 van de set voor de najaarsagenda de volgende 
zinssnede: "het standpunt dat de KNVB (ook) tot taak heeft bestuurders van verenigingen te 
inspireren zelf op zoek te gaan naar nieuwe verdienmodellen.” Waar is dit standpunt op gebaseerd en 
waar/wanneer is dit vastgesteld? 

Reactie: 
Voornoemde zinssnede is heel direct te relateren aan het Strategische plan 2022-2026. Onder het 
strategisch doel ‘Amateurclubs toekomstbestendig’ staat bij de acties: “clubs inspireren met nieuw 
voetbalaanbod en toekomstige verdienmodellen”. 
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6.1 Jaarrekening amateurvoetbal 2022/’23 
 

• Ingediend door Henk Bolhaar 
 

Opmerking:  
 
Inleiding 
Opmerking 
In de tweede alinea staat dat er een groei is geweest in alle leeftijdscategorieën (pupillen, junioren, 
senioren). Dit is niet in overeenstemming met tabel op blz. 26 betreffende contributies. Daaruit blijkt 
dat er bij de junioren sprake is van een daling. 
 
Reactie: 
Dat klopt. Ten aanzien van de junioren specifiek geldt dat er sprake is van nagenoeg gelijk/lichte 
daling. 
 
Vraag: 
 
Wedstrijdgelden 
Vraag 
Hoe kan het dat er aan wedstrijdgelden € 254.000 minder is ontvangen dan begroot, terwijl er 600 
teams meer zijn? 
 
Reactie: 
De inkomsten uit reguliere wedstrijdgelden zijn, in lijn met het groter aan teams, inderdaad hoger. De 
inkomsten uit wedstrijdgelden zijn evenwel per saldo lager dan begroot voor 2022/’23. Dit wordt 
veroorzaakt doordat de inkomsten uit Kicks lager zijn uitgevallen. Daarnaast zijn ook de inkomsten 
voor Winterjeugdzaalvoetbal lager dan begroot (de kosten dalen navenant in de rubriek 
Wedstrijdzaken).  
 
 

• Ingediend door Jan Bosch 
 
Vraag:  
Kosten vertegenwoordigend voetbal algemeen. 
Een stijging van de kosten van 7,5 naar 11,1 miljoen.  Daar staan inkomsten tegenover genoemd bij 
punt 13 subsidies en bijdragen. Dat weegt volgens mij niet tegen elkaar op. Graag zie ik dan ook een 
overzicht tegemoet  met de kosten en eventueel opbrengsten van de vertegenwoordigende teams. Ik 
heb nl. het idee dat dit een kostenpost is geworden voor het amateurvoetbal, in welk geval ik zou 
overwegen om het vertegenwoordigend voetbal bij het Betaald Voetbal onder te brengen. Zij leveren 
immers ook de bemensing voor deze teams.  
 
Reactie: 
De stijging die te zien is, heeft specifiek te maken met de verwerking van de kosten van 
eindtoernooien. In het afgelopen seizoen vallen daaronder zowel WEURO in Engeland, als WK 2023 
in Australië/Nieuw-Zeeland. Tegenover de kosten voor deze toernooien staan inkomsten vanuit 
FIFA/UEFA. In het algemeen zijn er naast inkomsten vanuit UEFA en FIFA ook inkomsten vanuit 
NOC*NSF, bijdragen vanuit BV, sponsorinkomsten, TV gelden en kaartverkoop die samenhangen met 
de kosten vertegenwoordigend voetbal. 
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Eerdere overzichten die ook met de ledenraad gedeeld en besproken gaven het beeld dat per saldo 
sprake is van behoorlijk evenwicht tussen de toe te rekenen kosten en inkomsten. Dat algemene 
beeld staat niet onder druk.   
 

• Ingediend door Henk Hoiting 

Vraag: 
In de jaarrekening wordt aangegeven dat de bijdrage aan de FIFA € 1 miljoen hoger is dat begroot. 
Als oorzaak wordt het WK vrouwen genoemd. Naast die extra kosten wordt echter ook een 
voorziening opgenomen daarvoor. Is dit niet dubbelop? 

Reactie: 
Dit is niet dubbelop. De voorziening is het saldo van de nog te verwachten kosten en te verwachten 
opbrengsten. 

 

• Ingediend door Caspar Tondeur 

Vraag: 
Wat is de reactie van het bestuur op de aanbevelingen ten aanzien van Corporate Governance die 
door de accountant op pagina 13 van de accountantsverklaring worden gedaan?  

Reactie: 
Zoals de accountant opmerkt, voldoet het verslag aan de wettelijke vereisten. Binnen de KNVB starten 

wij onder leiding van onze financieel directeur met een proces rond duurzaamheidsverslaggeving. Dit 

betreft dan ook de elementen ‘environment’, ‘social’ en ‘governance’ (ESG). Een en ander in lijn met 

Corporate Sustainability Reporting Directive (CSRD) zoals vastgesteld door de Europese commissie. 

Streven is in de zomer van 2025 tot een herziening te komen van wat we melden in het jaarverslag en 

hoe we dat doen. Daarbij worden de zaken die de accountant noemt betrokken. Het geheel zal 

evenwel breder gaan. Rapportage omtrent nevenfuncties zal al eerder worden ingevoerd. 
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7 Strategisch Plan 2022 – 2026  
 
In de agenda van 3 november was dit agendapunt 2.6 ‘Aanscherping Strategisch Plan 2022 – 2026  
 

• Ingediend door Henk Hoiting 
 

Voorstel 
Vorige week ontving ik de agenda voor de najaarsvergadering van de Ledenraad, waarvoor dank. 
Daarbij viel mij op dat de wijzigingen in het Strategisch Plan op de agenda staan onder “Mededelingen 
en ingekomen stukken”. Daarnaast kreeg ik de indruk dat ook in de Bondsvergadering dit geen 
onderwerp is waar een besluit over genomen wordt, maar het ook daar ter kennisgeving is. 
 
Aangezien de wijzigingen en aanpassingen ingrijpend zijn en het Strategisch Plan, hoewel dynamisch 
van karakter, de kaders bepaalt van het beleid van de KNVB in de komende jaren, vind ik het 
wenselijk dat deze aanpassingen niet als mededeling behandeld worden, maar als een onderwerp dat 
ter besluitvorming aan de ledenraad voorgelegd wordt. Er wordt weliswaar correct aangegeven dat de 
wijzigingen in de recente werkconferentie voorgelegd zijn aan de ledenraad, maar aangezien de 
ledenraad daar niet voltallig aanwezig was en dit bovendien geen formele vergadering is waar 
besluiten genomen kunnen worden, stel ik de voornoemde aanpassing van de agenda voor.  
 
Reactie: 
Met de herschikking van elementen in het strategische plan en de nu gekozen naam voor een van de 
strategische doelen volgden we in onze ogen onder meer een oproep daartoe in de 
voorjaarsvergadering. Omdat er daarbij inhoudelijk geen sprake is van aanpassingen in de 
strategische doelen, hebben we e.e.a. in eerste aanleg niet geagendeerd om het vast te laten  
stellen. Gegeven de hier geformuleerde wens zullen we dit tijdens de najaarsvergadering van de 
ledenraad (alsnog) vragen te doen.   
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9.3 RWAV – Wedstrijdformulier niet ontvangen 
 
In de agenda van 3 november was dit agendapunt 8.3.  
 

 

• Ingediend door Henk Bolhaar 
 
Artikel 25 
Verzoek 
Het verantwoordelijk maken van de thuisspelende vereniging vooraf laten gaan door brede 
communicatie: nieuwsbrieven, website etc. 
 
Reactie: 
We onderschrijven het belang van goede communicatie vóór introductie. Verenigingen moeten weten 
welke verplichtingen ze hebben.  
 
We stellen voor de reglementswijziging in te laten gaan per 1 januari 2024. We streven naar sportieve 
aantrekkelijke wedstrijden voor ieder lid. Daarbij past dat we rondom wedstrijden de juiste informatie 
ontvangen, volledig én zo snel mogelijk. De voorgestelde wijziging draagt hieraan bij.  
 
Verder geldt dat de inwerkintreding voor elk team op hetzelfde moment valt, dus daaromtrent is er 
sprake van “gelijke behandeling van alle belanghebbenden”. 
 

• Ingediend door Henk Hoiting 

Voorstel: 
In de aanpassing van artikel 25 “Formaliteiten na de wedstrijd” wordt in de nieuwe tekst gesproken 
“dat het wedstrijdformulier door de thuisspelende vereniging wordt voorzien van de beschikbare 
gegevens”.  Mijns inziens dient hier te staan “de benodigde of de vereiste gegevens. In de huidige 
formulering komt een vereniging, voor zover het al mogelijk is om een onvolledig ingevuld formulier in 
te vullen, er mee weg dat veel gegevens niet ingevuld worden omdat ze niet beschikbaar zijn. 

Reactie: 
We sluiten ons aan bij je suggestie en zetten in plaats van ‘beschikbare’ nu ‘benodigde’ onder artikel 
25 lid 1 onder b.  
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11. RONDVRAAG 
 
In de agenda van 3 november was dit agendapunt 10 
 

• Ingediend door Jan Bosch 
 

Voorstel: 
In de voorjaarsvergadering heb ik via de V&A het voorstel aan de orde gesteld om in de regeling 
opleidingsvergoeding de verlaging van de leeftijd van 22 naar 20 jaar in artikel 3 lid 1, en 12 lid 1a en 
1b en lid 2 niet uit te voeren.   Door de beantwoording erop is er verder niet op geacteerd als dat we 
de evaluatie einde 2024/2025 afwachten. Onder 2.7 van de voorjaarsvergadering van dit jaar is verder 
in het verslag te lezen dat de vergadering kennis heeft genomen van de brief van de clubs met 
betrekking tot dit onderwerp  en de reactie van het bestuur.  
 
Nu kom ik toch met een formeel voorstel tot aanpassing van de regeling opleidingsvergoeding. Die is 
in december 2021 aangepast tijdens de bondsvergadering. Daarin is destijds opgenomen dat een 
opleidingsvergoeding verschuldigd is tot voor het einde van het seizoen waarin de speler de leeftijd 
van 20 jaar heeft bereikt. Dat was echter 22 jaar. Door deze aanpassing zijn clubs ineens niet meer 
verplicht een opleidingsvergoeding te betalen voor spelers van 20 tot en met 22 jaar. Ook 
amateurverenigingen behoeven dan overigens niet meer deze bijdrage te voldoen. Daarin zit in mijn 
ogen een groot stuk onrechtvaardigheid.  Ook een 18 tal clubs heeft daar in juni 2023 al tegen 
geageerd. “Het voelt erg onrechtvaardig dat de opleidingsvergoeding voor een amateur-
jeugdopleiding plotseling, per 1 januari 2022, met één pennenstreek (zonder overleg met ons) 
ontnomen wordt als een speler 20 jaar is geworden (dat was 23 jaar) en zijn eerste profcontract 
tekent. “ 
 
De onrechtvaardigheid zit hem er in mijn ogen in dat spelers vaak in de picture komen bij andere clubs 
als ze vanuit de jeugd de overstap maken naar een standaard team. Dat is veelal in de leeftijd van 20 
tot 23 jaar. En die leeftijdsgroep werd nu juist vrijgesteld in de regeling. Dat is in mijn ogen niet juist.  
De wijziging dat de opleidingsperiode naar 9 jaar is teruggebracht kan in stand blijven, omdat hierdoor 
opleiden aan de jeugdcategorie is gekoppeld. Daar vindt immers het opleiden plaats. 
Ik stel dan ook voor de regeling opleidingsvergoeding als volgt te wijzigen ingaande komend seizoen 
en niet de voorziene evaluatie na afloop seizoen 2024/2025 af te wachten .  
Ter extra informatie, op de site : https://www.knvb.nl/assist-bestuurders/financi%C3%ABn-
sponsoring/financieel/regeling-betalen-spelers-in-amateurvoetbal staat bij de vraag, Ben je een 
opleidingsvergoeding verschuldigd na het sluiten van een spelerscontract ? als antwoord:  
 
“Als een club met een speler die nog niet de leeftijd van 22 jaar heeft bereikt een eerste of opvolgend 
spelerscontract sluit, is deze club overeenkomstig de reglementen van de KNVB een 
opleidingsvergoeding verschuldigd aan de clubs waarbij de speler gedurende zijn opleidingsperiode 
als speelgerechtigd lid is geregistreerd geweest. Dit geldt ook als het spelerscontract is gesloten door 
de aan de amateurvereniging gelierde stichting.” 

Dit onderdeel behoeft dan dus ook niet aangepast te worden. 
 
BOND  – Wijziging regeling opleidingsvergoeding  
Te nemen besluit 
 Instemmen met de wijziging van de regeling opleidingsvergoeding onderdeel van het Reglement 
Overschrijvingsbepalingen Algemeen, Opleidingsvergoeding en Solidariteitsbijdrage.  
Toelichting  
Tijdens haar vergadering van 13 december 2021 heeft de bondsvergadering ingestemd met het 
wijzigen van de regeling van opleidingsvergoedingen in het Reglement Overschrijvingsbepalingen 

https://www.knvb.nl/assist-bestuurders/financi%C3%ABn-sponsoring/financieel/regeling-betalen-spelers-in-amateurvoetbal
https://www.knvb.nl/assist-bestuurders/financi%C3%ABn-sponsoring/financieel/regeling-betalen-spelers-in-amateurvoetbal
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Algemeen, Opleidingsvergoeding en Solidariteitsbijdrage (zulks overeenkomstig de voorstellen van de 
desbetreffende werkgroep). Overeenkomstig dit besluit zijn deze voorstellen nader uitgewerkt in de 
onderhavige reglementsvoorstellen (mede naar aanleiding van een onderzoek naar de 
opleidingskosten per divisie en klasse in het amateurvoetbal). Naar aanleiding van de opmerkingen 
vanuit de ledenraad en bezorgde verenigingen wordt voorgesteld de artikelen  3, en 12 als volgt te 
wijzigen: 
 
Wijziging regeling opleidingsvergoeding 
Reglement Overschrijvingsbepalingen Algemeen, Opleidingsvergoeding en Solidariteitsbijdrage 
 
Artikel 3 Opleidingsvergoeding 

1. Een club is een opleidingsvergoeding verschuldigd overeenkomstig het bepaalde in dit 

reglement aan de clubs waarbij de speler gedurende zijn opleidingsperiode als 

speelgerechtigd lid is geregistreerd geweest, indien: a. de speler een spelerscontract heeft 

gesloten met die club of b. de speler met die club een opvolgend spelerscontract heeft 

gesloten; voor het einde van het seizoen waarin de speler de leeftijd van 22 jaar heeft bereikt 

 
Artikel 12 – Verschuldigdheid en meldingsplicht 

1. De opleidingsvergoeding genoemd in artikel 3 lid 1 van dit reglement is door een club 

verschuldigd voor de speler: a. met wie de club een spelerscontract heeft gesloten in de 

periode tot het einde van het seizoen waarin de speler de leeftijd van 22 jaar heeft bereikt. 

Voor de vaststelling van de datum waarop een spelerscontract is gesloten is de datum van 

ondertekening van het spelerscontract bepalend of de ingangsdatum van het spelerscontract 

indien deze datum op een eerder tijdstip ligt. b. met wie de club een opvolgend 

spelerscontract heeft gesloten, in de periode tot het einde van het seizoen waarin de speler de 

leeftijd van 22 jaar heeft bereikt, doch alleen indien zijn oude club hem niet later dan 60 dagen 

voor de overeengekomen einddatum van het met hem gesloten spelerscontract een nieuw 

spelerscontract heeft aangeboden waarbij het basisjaarinkomen, exclusief premies en 

tekengeld, minimaal gelijk is aan het basisjaarinkomen, exclusief premies en tekengeld, als in 

het laatste jaar van het met hem gesloten spelerscontract. In afwijking van het gestelde onder 

a is in dit geval bepalend voor de vaststelling van de datum waarop een spelerscontract is 

gesloten, de datum waarop de speler speelgerechtigd is verklaard voor zijn nieuwe club. 

 
2. De opleidingsvergoeding genoemd in artikel 3 lid 2 van dit reglement is door een betaald 

voetbalorganisatie verschuldigd voor de speler die in vijf bindende wedstrijden van het eerste 

elftal is uitgekomen in de periode tot het einde van het seizoen waarin de speler de leeftijd van 

22 jaar heeft bereikt. 

 
Reactie: 
De voorgestelde wijzigingen zijn in 2021 tot stand gekomen na een zorgvuldige voorbereiding en 
procedure door de desbetreffende werkgroep waarin zowel vertegenwoordigers van leden in het 
amateurvoetbal als vertegenwoordigers van leden in het betaald voetbal betrokken waren. Het betrof 
een set van wijzigingen die in onderlinge samenhang zijn besproken en besloten. Daarbij is ook 
afgesproken het geheel te evalueren in 2024/’25. Wij vinden het in dat licht niet logisch en ook niet 
reëel nu wijzigingen door te voeren in de toen voorgestelde regeling, zonder een zorgvuldige 
voorbereiding en procedure. Wij blijven daarom van mening in lijn met eerder gemaakte afspraken dat 
we dit punt in de evaluatie moeten betrekken en daarover niet eerder ad hoc moeten besluiten.  
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Vraag: 
Sportlink: graag update stand van zaken. Clubs werken nog steeds met de verouderde 
programmatuur. Wanneer komt hier verandering in.  
 
Reactie: 
Voorafgaand aan de najaarsvergadering zal de toegezegde memo omtrent de stand van zaken met 
betrekking tot Sportlink worden gedeeld.  
 

• Ingediend door Caspar Tondeur 
 

Vraag 
Is er een mogelijkheid dat trainers bij de aanmelding voor een trainersopleiding en/of het aanvragen 
van een licentie verplicht zijn een geldige VOG te overleggen?   
 
Toelichting 
Er zijn verenigingen in mijn kieskring die het VOG- beleid al goed hebben ingeregeld. Bij andere 
verenigingen is dit minder goed geregeld. Vandaar dat ik opteer voor een VOG-verplichting voor 
KNVB- gediplomeerde trainers. 
 
Reactie: 
De mogelijkheden daartoe worden al onderzocht. Daarbij wordt ook breder gekeken. In het kader van 
het Sportakkkoord zijn ook ambities opgenomen als het gaat over het meer verplicht stellen van het 
deelnemen aan de VOG-regeling. Dit maakt onderdeel uit de van de zogenaamde 4 basiseisen 
waaraan verenigingen moeten gaan voldoen. Een campagne daartoe wordt vanuit NOC*NSF 
voorbereid.   
 
In het voorjaar zal hierover een update worden gegeven aan de ledenraad.   
 
Voorstel: 
Concreet gaat mijn amendementsvoorstel over jeugdspelers t/m 18 jaar in de A-categorie die 
gedurende een seizoen, na de overschrijvingsdatum, terug willen keren van een BVO of 
amateurvereniging naar de amateurvereniging waar zij het voorgaande seizoen hebben gespeeld. Om 
geen competitievervalsing in de hand te werken, stel ik voor om deze mogelijkheid alleen te bieden in 
de periode vóór 1 november t.a.v. de najaarsreeks en vóór 1 april t.a.v. de voorjaarsreeks.  
 

Reactie: 
In de regelgeving is reeds voorzien in de mogelijkheid om terug te keren naar de vorige vereniging. In 
het handboek competitiezaken amateurvoetbal is (voor jeugdspelers) hieromtrent het navolgende 
opgenomen: 
“Een jeugdspeler die verzoekt om overschrijving van zijn huidige club naar de club waarvoor hij, in het 
vorige seizoen (2022/’23) en direct voorafgaand aan zijn huidige club speelgerechtigd is geweest en 
waarbij zijn huidige club hiertegen geen bezwaar heeft. De speler moet aan zijn financiële 
verplichtingen, zoals genoemd in subparagraaf 6.1.4 onder 4, tegenover de te verlaten club hebben 
voldaan. Daarnaast vereist de reden van het verzoek om overschrijving geen verdere toetsing.” 
 
Voor wat betreft de periode geldt, net zoals voor alle andere dispensatiegronden, dat alle 
(dispensatie)verzoeken die worden ingediend na de eerste vrijdag in de maand maart, niet meer 
kunnen worden verleend voor het dan lopende seizoen.   
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• Ingediend door Henk Hoiting

Opmerking:  
Op de agenda mis ik (weer) de aanpassing van het reglement amateurvoetbal betreffende 
adviserende leden om de tegenstrijdigheid met het reglement van orde op te heffen. Ook omdat ik zie 
dat we het reglement van orde, zoals opgesteld door de commissie “Functioneren Ledenraad” nog 
steeds niet volledig toepassen. Het opgestelde reglement gaf aan dat er bij agendapunten voor de 
formele vergaderingen van de ledenraad vermeld diende te worden wat het doel van dat punt is: 
kennisgeving of besluitvorming.  Dit schept duidelijkheid en ik zou dan ook graag zien dat dit 
reglement volledig toegepast gaat worden en vraag op welke termijn dat zal gebeuren. 

Reactie: 
De follow up van de openstaande punten van de commissie functioneren ledenraad heeft mede om 
recent gevoerde discussies in het verband van de ledenraad nog niet plaatsgevonden. Daaronder valt 
de positie van de adviserende leden.  
Voor wat betreft de agendering bij formele vergaderingen en heldere duiding wat het te nemen besluit 
is: in onze ogen is het al staande procedure dat in geval van besluitvorming wordt aangegeven wat 
het besluit is dat aan de orde is. Dat staat telkens vermeld in de ‘oplegger’ zoals gevoegd bij elk 
agendapunt. Conform afspraak wordt dat ook bij behandeling ter vergadering door de technisch 
voorzitter nog vermeld.  Deze keer is abusievelijk niet opgenomen bij het agendapunt Agenda 
Bondsvergadering dat het zoals altijd gaat om bespreken voor zover nodig en per saldo tijdens de LR-
vergadering kennisnemen is. Inhoudelijke besluitvorming is aan de orde tijdens de bondsvergadering.  

• Ingediend door Jill Eekhart

Vraag: 
Buiten de agenda om vragen over het onderwerp: ‘Weekendvoetbal’ 
Recent verscheen een artikel in het Noord-Hollands Dagblad. (zie bijlage).  Waarbij de huidige pilot al 
als succesvol wordt bestempeld na enkele speelronden met de suggestie om uit te breiden naar 
lagere klassen.  
Eerder is besproken dat in het seizoen 2024/’25 de zogenaamde “Brede Aanpak voetbalpiramide 
mannen” wordt geëvalueerd. 
Vragen hierover: 

1. Is de KNVB bekend met dit artikel en de opmerkingen over een ‘succesvolle pilot’ met wens

naar uitbreiding? Klopt de interpretatie dat uitbreiding naar lagere klassen al wordt

overwogen?

2. Op dit moment is mij enkel bekend dat er in 2024/2025 wordt geëvalueerd. Ik zou graag zien

dat de LR wordt betrokken bij het bepalen op basis waarvan de pilot wordt beoordeeld. Kan

de KNVB op de werkconferentie van februari een voorstel doen voor de evaluatieonderwerpen

en KPI’s waar de Ledenraad dan haar licht op kan laten schijnen?

Tot slot een ander punt dat ik graag wil agenderen voor de werkconferentie in februari 2024. Dit 
betreft de mogelijke wijze waarop amateurclubs worden ondersteund door de KNVB. Met als 
voorbeeld een rol die de Nevobo pakt in bijgaand artikel.  

3. Kent de KNVB het voorbeeld van de Nevobo en de vorm van ondersteuning die de Nevobo 
biedt aan volleybalclubs? Zie het artikel in deze link.

4. Zou de KNVB dit ook als optie zien voor het ondersteunen van voetbalverenigingen binnen de 
pijler Amateurclubs Toekomstbestendig? Waarom wel of waarom niet?

https://www.sportknowhowxl.nl/nieuws-en-achtergronden/nieuwsberichten/nieuwsbericht/166474/het-set-up-programma-is-de-spil-tussen-beleid-en-uitvoering
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Reactie 
1. Wij zijn bekend met dit artikel over gemende competities waarin een journalist en enkele 

verenigingen/trainers uitspraken doen. Er staat een aantal onjuistheden in. Van uitbreiding is 
op dit moment geen sprake en van een pilot ook niet.  
In het kader van de Brede aanpak voetbalpiramide heeft besluitvorming plaatsgevonden in de 
ledenraad. Die besluitvorming is leidraad voor handelen. Conform afspraak vindt daaromtrent 
in het seizoen 2024/’25 een evaluatie plaats.  

 
2. De ledenraad wordt betrokken. In februari 2024 zullen de kaders van de evaluatie van de 

Brede Aanpak Voetbalpiramide besproken worden met de ledenraad. In de 
voorjaarsvergadering 2023 was dat overigens nog eens aangegeven (mededeling 2.5 
Voortgang implementatie Brede Aanpak Voetbalpiramide amateurvoetbal).  
 

3. Ja. 
 

4. De KNVB staat positief tegenover de inzet van professionals binnen sportverenigingen. Deze 
trend zien we eigenlijk al lang en al breed binnen het voetbal. Het begon met de aanstelling 
van betaalde trainers en inmiddels is sprake van een verbreding met aanstellingen van 
Hoofden Opleiding, verenigingsmanagers en sportparkmanagers. Professionalisering kan 
voor verenigingen zeker van toegevoegde waarde zijn. Voor minder goed georganiseerde 
verenigingen zien we dit overigens niet als een oplossing voor bijv. vrijwilligerstekorten of 
ledendalingen. De uitdagingen rondom bijv. een helder takenpakket, goed werkgeverschap, 
duurzame financiering, vragen om een goed georganiseerde vereniging. 
 
Op dit moment financieren voetbalverenigingen functies veelal vanuit eigen middelen. Het 
onderliggende principe is daarbij dat dergelijke functies zichzelf op termijn terug (moeten) 
verdienen door ledengroei, verbeterde exploitatie, toegenomen sponsorinkomsten en/of 
subsidies. We zien dat dat in de praktijk ook vaak zo werkt. Financiering vanuit 
bondsmiddelen, zoals waar de Nevobo voor heeft gekozen, lijkt ons geen duurzame 
oplossing. Die lijn zullen we dus niet direct bewandelen. Daarnaast zou ook gelden dat e.e.a  
beleidsmatig en financieel met de aantallen verenigingen ook niet eenvoudig in te vullen is.  
 
Op het vlak van effectieve professionalisering van sportverenigingen valt nog veel te leren. 
We werken mee aan onderzoek en volgen de ontwikkelingen actief. 
 
Het stimuleren van dergelijke functie binnen verenigingen (m.n. Hoofd Opleiding) is al 
onderdeel van het beleid op Amateurclubs Toekomstbestendig. 

 
Onderstaande vraag is mondeling gesteld tijdens de themasessie jaarrekening + agenda op 13 
november 2023.  
 

• Mondeling gesteld door Betty Schelle 

Vraag: 
Vaak zien we dat zodra trainers van vrouwenteams een diploma behalen naar de mannencompetities 
trekken omdat ze daar betaald krijgen. Waar heeft de academie de laatste jaren op gestimuleerd?  

Reactie: 
Mede gelet op de hier gestelde vraag constateren we dat het goed lijkt om tijdens een werkconferentie 
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een keer de tijd te nemen de ledenraad mee te nemen in de (recente) ontwikkelingen bij de academie. 
In lijn met het Strategisch plan worden daar veel stappen gezet.   
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NAJAARSVERGADERING 2023 LEDENRAAD AMATEURVOETBAL 

 AGENDAPUNT  BESLUIT  

2.2 OVERZICHT CORPORATE 
AFFAIRS 

Wekelijks ontvangen ledenraadsleden vanuit de afdeling Corporate Affairs een nieuwsbrief. Er 
zal worden gekeken naar een vorm waardoor ook clubs de relevante informatie kunnen 
ontvangen.  
 
De vergadering neemt verder kennis van het overzicht vanuit de afdeling Corporate Affairs.    

3. VERSLAG LEDENRAAD 24 
JUNI 2023 

Met de toezegging dat acties van de actielijst (indien mogelijk) sneller worden opgepakt en 
afgerond, stelt de vergadering het verslag, inclusief de actielijst en besluitenlijst, van de 
vergadering van 24 juni 2023 vast. 

4. TERUGBLIK EERSTE 
SEIZOENSHELFT 2023/’24 

De vergadering heeft kennis genomen van de terugblik ter vergadering over de eerste helft van 
het seizoen 2023/’24 

5. VERANTWOORDING SEIZOEN 
2022/’23 

5.1 Verslag bestuur amateurvoetbal 2022/’23  
De vergadering neemt kennis van het verslag van het bestuur amateurvoetbal over het seizoen 
2022/’23.  
 
5.2 Verslag raad van toezicht amateurvoetbal seizoen 2022/’23 
De vergadering neemt kennis van het verslag van de raad van toezicht over het seizoen 
2022/’23.  
 

6. FINANCIËN 6.1 Jaarrekening amateurvoetbal 2022/’23   
De volgende toezegging worden ter vergadering gedaan: er wordt in het vervolg toegezien op 
het meenemen van eerdere toezeggingen in het jaarverslag, er wordt nog een gespecificeerd 
overzicht van de ledenontwikkeling toegezonden aan de ledenraad, een overzicht van alle 
kosten van het vertegenwoordigend voetbal wordt geactualiseerd en gedeeld, en er wordt 
expliciet gekeken naar de externe communicatie van het resultaat van de jaarrekening.  
 
Met inachtneming van de toezeggingen: 

• neemt de vergadering kennis van het accountantsverslag.  

• stelt de vergadering de jaarrekening amateurvoetbal over het seizoen 2022/’23 vast 

• stemt de vergadering in met het voorstel voor bestemming van het positief resultaat.  
 
6.2 Verlenen van kwijting bestuur amateurvoetbal 
De vergadering verleent kwijting aan het bestuur amateurvoetbal. 
 
6.3 Verlenen van kwijting raad van toezicht amateurvoetbal. 
De vergadering verleent kwijting aan de raad van toezicht amateurvoetbal. 
 

7. KNVB STRATEGISCH PLAN 
2022 – 2026   

De vergadering stelt de gewijzigde presentatie onder het strategisch doel gastvrije en veilig 
voetbal vast.  

 
8.  AGENDA 

BONDSVERGADERING 
[WAARVAN IN IEDER GEVAL HIER TE 

BEHANDELEN] 

De vergadering heeft kennis genomen van de volgende agendapunten:  
 

8.1 Verslag bondsvergadering d.d. 27 juni 2023 

8.2 KNVB Strategisch Plan 2022 – 2026: voortgang 

8.3 KNVB Jaarverslag 2022/’23 

8.4 Financiën  

8.5 Verslag bondsbestuur tweede seizoenshelft 2022/’23 

8.6 Verslag onderzoekscommissie integriteit seizoen 2022/’23 

8.7 ‘BNG’- BID Women’s World Championship 2027 

8.8 Reglementaire aangelegenheden 

8.9 (Her)benoeming commissieleden 

8.10 (Her)benoeming bondsvoorzitter en leden bondsbestuur 

 
 

9. REGLEMENTAIRE 
AANGELEGENHEDEN 

9.1 AV – RAV: Aanvang en beëindiging van het lidmaatschap van de raad van toezicht 
De vergadering stemt in met de wijziging als voorgesteld.  
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9.2 RWAV – Screening Reglement Wedstrijden Amateurvoetbal 
De vergadering stemt in met de wijziging als voorgesteld. 
  
9.3 RWAV – Wedstrijdformulier niet ontvangen 
Met inachtneming van de toezegging dat de ingangsdatum van 1 januari 2024 expliciet wordt 
meegenomen in besluitvorming en het gepaard gaat met een goed communicatietraject, stemt 
de vergadering in met de wijziging als voorgesteld.   
 
9.4 RTAV – Screening Reglement Tuchtrechtspraak amateurvoetbal 
De vergadering stemt in met de wijziging als voorgesteld.  
 

10. (HER)BENOEMINGEN 10.1 Raad van toezicht amateurvoetbal  
De vergadering herbenoemt de heer Jos Vranken in de eigen functie als lid van de Raad van 
Toezicht.   
  

10.2.1. Leden tuchtorgaan amateurvoetbal 
De vergadering stemt in met de benoemingen van mevrouw J. Haijemaije en de heer J. 
Schipperen tot nieuwe aanklagers in regio Zuid (eerder beiden tussentijds benoemd) en de 
heer W. van Bree tot nieuwe aanklager in regio West tot en met 30 juni 2026.   
 

10.2.2. Lid Commissie van Beroep in Noord/Oost 
De vergadering stemt in met de benoeming van L. Nijboer als lid van de Commissie van 
Beroep in regio Noord/ Oost voor de periode tot en met 30 juni 2026.   
 

11. RONDVRAAG Ter vergadering worden tijdens de rondvraag de volgende toezeggingen gedaan:  
 

- Binnen vermogen zal aandacht blijven voor passende aanvangstijdstippen van het 
Nederlands Elftal (v).  

- In december wordt gecommuniceerd  naar verenigingen over de PD- regelingen in de 
O18 – O21 competities.  

- Er wordt gekeken naar een andere manier van ‘acties’ bijhouden dan de actielijst die 
nu wordt gehanteerd.  

- Het besluit rondom opleidingsvergoedingen zo vroeg als mogelijk in het seizoen 
2024/’25 in zijn geheel te evalueren en de vertegenwoordiging vanuit het ‘lagere 
amateurvoetbal’ mee te nemen in deze evaluatie.  



ACTIELIJST

Ledenraad amateurvoetbal

Laatste update 17-mei-24

Status Actie Afkomstig uit Betreft Deadline Opmerkingen

Visie op differentiatie contributie voor 

verenigingsvrijwilligers en hoe om te gaan met het 

bondslidmaatschap. 

Voorjaarsvergadering 2018

Gegeven de relatie met de discussie over het financiële beleid en de onder de 

strategische pijler "meer voetballers'  aangekondigde visie op 

lidmaatschapsverbanden, wordt dit betrokken bij het nieuwe kader financieel beleid. In 

dat traject zullen financiële implicaties van contributies en lidmaatschapsvormen 

worden meegenomen. 

Voortgang communicatie/positionering LR Najaarsvergadering 2021 agendapunt 12

Najaar 2024

Onderwerp is meegenomen tijdens de werkzaamheden van de Commissie 

Functioneren Ledenraad. In het najaar van 2022 is er kennisgenomen van de 

eindrapportage van deze Commissie en is er ingestemd met de aanbevelingen vanuit 

de Commissie. Deze aanbevelingen, waaronder positionering en primaire positie 

belangenorganisaties , zijn tijdens een extra bijeenkomst met de ledenraad op 9 mei 

2023 aan een nieuwe tijdlijn gekoppeld. Wegens gesprekken binnen de ledenraad is 

van de tijdlijn afgeweken. Dit leidt tot aanpassing van de deadline naar najaar 2024.

Uitwerken KNVB Strategisch Plan 2022 - 2026. 

Waaronder kijken naar de uitwerking van 

sportiviteit en respect. 

Voorjaarsvergadering 2022 Agendapunt 5 (Oorsprong:)Uitwerking is passend bij dynamisch karakter van plan aan de orde 

looptijd Strategisch plan. Eerste stap tijdens werkconferentie de Aftrap (najaar 2022) 

gezet. 

In de voorjaarsvergadering 2023 is in het kader van het seizoensplan 2023/'24 een 

samenhangende aanpak op het gebied van Sportiviteit en Respect aangekondigd. 

Tijdens de werkconferentie De Aftrap (6 en 7 oktober 2023) is de uitwerking van de 

aanpak/ impuls besproken. In de het strategisch plan is ook de positionering van het 

onderwerp aangepast. 

Uitwerken KNVB Strategisch Plan 2022-2026. 

Waaronder kijken naar uitwerking samenwerking 

tussen de verenigingen aangaande meisjes en- 

vrouwenvoetbal. 

Voorjaarsvergadering 2022 Agendapunt 5

Najaar 2024

Samenwerking tussen verenigingen op het gebied van meisjes- en vrouwenvoetbal 

wordt in de strategie vrouwenvoetbal 2022 - 2026 (weer) opgenomen. Verdere 

uitwerking hiervan volgt. In lijn met de toezegging uit de voorjaarsvergadering van 

2022 wordt er in de werkconferentie van februari 2024 samen met de ledenraad 

gekeken naar acties die op het punt van samenwerking kunnen worden gezet. In 

overleg met het ledenraadslid dat dit actiepunt heeft aangedragen is er besloten dit 

niet bij de werkconferentie in februari 2024 te betrekken. Er wordt in het najaar 2024 

een visie gedeeld met de ledenraad op het gebied van het versterken van meisjes- en 

vrouwenvoetbal waarover later dan eventueel nog gesprek kan plaatsvinden. 

Verkenning wat er valt onder ‘toekomstbestendige 

verenigingen’ en daarbij ook kijken naar de kaders 

(met ledenraad, alsook met belangenorganisaties).

Voorjaarsvergadering 2022 Agendapunt 5 Najaar 2024

Verkiezingsprotocol en ledenraadsprofiel 

bespreken: ''bij voorkeur' woonachtig in kieskring.' 

Voorjaarsvergadering 2022 Agendapunt 8.2 Najaar 2024 Betrekken bij evaluatie periodieke verkiezingen. 

Het bondsbestuur komt met een visie over de 

positionering van de vertegenwoordigde elftallen, 

zowel mannen als vrouwen. 

Najaarsvergadering 2022 Agendapunt 7 2024 In de bondsvergadering van juni 2023 is door de bondsvoorzitter aangegeven dat er 

aan de visie wordt gewerkt en dat het lastig is aan te geven wanneer het voorstel 

precies kan worden verwacht. In 2024 zal er in ieder geval een update worden 

gegeven. 

Totaaloverzicht kosten en inkomsten Kicks V&A Najaarsvergadering 25 

november 2023

Voorjaar 2024 Tijdens de themabijeenkomst van 13 november 2023 wordt gevraagd naar een 

totaaloverzicht van de kosten en inkomsten van Kicks. Dit wordt toegezegd en gedeeld 

wanneer mogelijk. E.e.a.is ook opgenomen in de V&A. Op 14 februari 2024 is een 

memo gedeeld met de ledenraad om inzicht te geven in de inkomsten en uitgaven van 

Kicks over de gehele periode van het project.

Trendbeeld ledenontwikkeling V&A Najaarsvergadering 25 

november 2023

Voorjaar 2024 Tijdens de themabijeenkomst van 13 november 2023 wordt toegezegd een trendbeeld 

van de ledentontwikkeling te delen met de ledenraad. E.e.a.is ook opgenomen in de 

V&A. Het bestand is op 14 februari 2024 gedeeld met de ledenraad via SharePoint. 



Bespreken kaders voor besteding 

bestemmingsreserve Sportiviteit & Respect

V&A Najaarsvergadering 25 

november 2023

Najaar 2024 In de agenda van de najaarsvergadering van 2023 wordt door het bestuur een voorstel 

gedaan ca €400k te bestemmen voor Sportiviteit & Respect. Toegezegd wordt dat het 

gesprek met de ledenraad zal worden gevoerd over de kaders voor besteding. Dit zal 

worden geagendeerd voor de werkconferentie in oktober 2024.

(Globale) toedeling van FTE's die werkzaam zijn 

voor verenigingen

V&A Najaarsvergadering 25 

november 2023

Voorjaar 2024 Toegezegd is in de themabijeenkomst van 13 november dat geprobeerd zal worden 

om globaal inzichtelijk te maken welke deel van het FTE-bestand werkzaamheden 

voor verenigingen verricht. Hieraan wordt invulling gegeven in het kader van het 

begrotingsproces. In de agenda van de voorjaarsvergadering 2024 is per strategische 

pijler inzichtelijk gemaakt hoeveel middelen vanuit de begroting wordt geïnvesteerd. 

Deel daarvan zijn de personeelskosten. Die zijn ook als zodanig herkenbaar. 

Een VOG-verplichting voor KNVB- gediplomeerde 

trainers

V&A Najaarsvergadering 25 

november 2023

Voorjaar 2024 Zoals aangegeven in de V&A van de najaarsvergadering 2023: "De mogelijkheden 

daartoe worden al onderzocht. Daarbij wordt ook breder gekeken. In het kader van het 

Sportakkkoord zijn ook ambities opgenomen als het gaat over het meer verplicht 

stellen van het deelnemen aan de VOG-regeling. Dit maakt onderdeel uit de van de 

zogenaamde 4 basiseisen waaraan verenigingen moeten gaan voldoen. Een 

campagne daartoe wordt vanuit NOC*NSF voorbereid. In het voorjaar is hierover een 

update gegeven aan de ledenraad in de agenda van de voorjaarsvergadering 2024. 

Inzicht geven aan de ledenraad op acties vanuit de 

KNVB Academie

V&A Najaarsvergadering 25 

november 2023

Najaar 2024 Tijdens een werkconferentie zullen de (recente) ontwikkelingen bij de academie 

worden geagendeerd. In lijn met het Strategisch plan worden daar veel stappen gezet. 

Vergelijking salariëring M/V V&A Najaarsvergadering 25 

november 2023

Najaar 2024 Tijdens de themabijeenkomst van 13 november is gevraagd naar salariëring van 

mannen nen vrouwen in soortgelijke functies. In de V&A van de najaarsvergadering 

2023 is aangegeven: "Binnen de KNVB maken we de laatste jaren veel en gericht 

werk van alle vormen van diversiteits- en inclusiviteitsbeleid. Daaronder begrepen is 

ook verscherpte aandacht voor de man/vrouw-verhouding in de organisatie in allerlei 

opzichten. Er is evenwel geen rapportage voorhanden op het gevraagde punt. Een 

specifiek onderzoek daarnaar staat ook niet op de planning. Nagegaan zal worden of 

oprelatief eenvoudige wijze een bruikbare indicatie kan worden verkregen vanuit 

beschikbare data." 

Nieuwsbrief Corporate Affairs beschikbaar voor 

verenigingen

Najaarsvergadering 25 november 

2023

Agendapunt 2.2. Voorjaar 2024 Wekelijks ontvangen ledenraadsleden vanuit de afdeling Corporate Affairs een 

nieuwsbrief. Er is gekeken naar een vorm waardoor ook clubs de relevante informatie 

kunnen ontvangen.  In overleg met het ledenraadslid dat de vraag heeft gesteld komt 

er nu maandelijks een politieke update op de website van de KNVB én wordt de link 

naar de pagina meegenomen in de bestuurdersnieuwsbrief. 

Actualiseren van overzicht van kosten van het 

vertegenwoordigend voetbal  

Najaarsvergadering 25 november 

2023

Agendapunt 6.1 Voorjaar 2024 Eerder is er met de ledenraad al een overzicht van kosten van het 

vertegenwoordigend voetbal gedeeld. Dit is geactualiseerd. Dit bestand is gedeeld met 

de ledenraad op 14 februari 2024 op SharePoint. 

Externe communicatie resultaat amateuvoetbal 

(jaarrekening)

Najaarsvergadering 25 november 

2023

Agendapunt 6.1 Najaar 2024 Op dit moment wordt de geconsolideerde jaarrekening extern gecommuniceerd. Er zal 

gekeken worden naar de vorm van presentatie/ communicatie, waardoor ook het 

resultaat van amateurvoetbal herkenbaar is. 

Opzet actielijst Najaarsvergadering 25 november 

2023

Rondvraag Voorjaar 2024 Er is in overleg met de vragensteller gekeken naar een andere manier van ‘acties’ 

bijhouden dan de actielijst die nu wordt gehanteerd. Er komt een pagina op SharePoint  

waar op een overzichtelijke manier de actiepunten vanuit de formele vergaderingen 

worden neergezet. Dit wordt gedaan na de voorjaarsvergadering van 2024. 
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